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Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu (TESK) Olağan
Genel Kurul Toplantısı’nın 17 Eylül

2014 tarihinde yapılacağı malumunuzdur.
Çok sayıda birlik ve federasyon başkanımızın
teveccühüne mazhar olarak bu genel
kurulda TESK Genel Başkanlığı’na adaylığım
uygun görüldü. Ben ve çalışma arkadaşlarım
Türkiye’nin en büyük sivil toplum kuruluşu
olan TESK’i olması gereken seviyeye
çıkarmak amacıyla çalışmalara başladık. 

Ne yazık ki, ziyaret ettiğimiz birlik ve
federasyon yöneticilerinin; hakkımda yapılan
yalan, yanlış ve iftiralarla yanıltılmaya
çalışıldığını gördük. Elbette teşkilatlarımız
bizleri yakinen tanıyor ve bu kara
propagandaya inanmıyorlar. Ama bizim
açımızdan bunun acı tarafı seviyenin bu
kadar düşürülmesinin 2 milyonu aşkın esnaf
ve sanatkarımız bakımından kamuoyunda
yaratacağı olumsuzluktur. 

Sevgili kardeşlerim; 
1977 yılından beri esnaf ve sanatkar

meslek kuruluşlarında üye ve yönetici olarak
hizmet verdim. Oda başkanlığından birlik
başkanlığına, TESK Genel Başkan
Vekilliği’nden vakıf, kooperatif ve benzeri
kuruluşlarda samimiyetle görev yaptım ve
devam etmekteyim. Şunu açıkça ilan
etmekten onur duyuyorum. Bu her
kademedeki çalışma hayatım beni maddi
anlamda değil ama bilgi, tecrübe ve özellikle
manevi anlamda fevkalade
zenginleştirmiştir. Şimdi de bunu vefakâr,
cefakâr esnaf ve sanatkâr kardeşlerimin
hizmetine sunmaktan başka bir düşüncem
yoktur ve olamaz. 

Bizler Ahi Evren’in, yolunda yürüyen ve bu
anlayışın ateşinde pişmiş insanlarız. Tek
amacımız, esnaf ve sanatkarlarımızın
sorunlarını çözüme ulaştırmak olup, bunu
yaparken de BEN merkezli bir yönetim değil,
BİZ genişlikli bir anlayışı esas alacağız. 

Dostlarım:  
İftiralara inanmadığınızı biliyorum. Ancak

sizden ricam o çirkin, kara propagandaya
karşı kendilerine bir tek soru sormanızdır.
Hakkında açılan bir tek dava var mı? Bir tek
sabıkası var mı? diye. Sizi açık yüreklilikle
temin ederim ki yok, yok, yok. 

TESK Olağan Genel Kurul Toplantısı’nın
esnaf ve sanatkarlarımıza, milletimize ve
insanlığa hayırlar getirmesini temenni
ediyoruz.  

Saygı ve sevgilerimizle,

Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu Genel Başkan Adayı

Faik YILMAZ

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

TESK’İN DEĞERLİ 
GENEL KURUL TEMSİLCİLERİ, 
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Esnaf için yıllardır somut adımların atılmadığını gören birlik başkanlarının
Değişim Grubu’na destek verdiklerini belirten Yılmaz, göreve geldiklerinde
esnafın geleceğine ışık tutacak yeni projelerini uygulayacağını belirtti.

Türk esnaf sanatkarının yeni
lider adayı şimdiden belli
oldu. TESK’in 17 Eylül’de

yapacağı genel kurul öncesinde
İstanbul Birlik Başkanı Faik Yılmaz,
TESK Genel Başkanlığı’na adaylığını
açıkladı.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı Faik
Yılmaz, TESK Genel Başkanlığı’na
adaylığının gerekçesinde, dağ gibi
birikmiş sorunlar yüzünden değişim
isteyen birlikler ve federasyonların
baskısına işaret etti.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
güçlü bir kadroyla Türk esnaf
sanatkarının ihtiyaç duyduğu
yenilikleri gerçekleştirmek ve
teşkilatları bitirme noktasına gelen
sorunları çözmek için aday
olduğunu söyledi. Türk esnaf

TÜRK ESNAFININ YENİ LİDER
ADAYI: FAİK YILMAZ
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KAPAK

Biriken sorunlarla TESK’te değişim isteniyor
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teşkilatının artık TESK yönetiminde
DEĞİŞİM istediğini ifade eden
Yılmaz, “Birlikler ve federasyonla-
rın yoğun baskısıyla karşınızda-
yım. Teşkilatımız DEĞİŞİM istiyor
ve bu konuda güçlü bir kadroyla
bunu gerçekleştireceğimize
inanıyorum. Beraber olduğum
birlik başkanları ve federasyon
başkanları ile güçlü bir kadro
oluşturduk. Türk esnafının ihtiyaç
duyduğu yenilikleri
gerçekleştirmek için yola
çıkıyoruz” dedi.

Anadolu birlik başkanlarının
esnaf sanatkarın mesleki
menfaatlerini ilgilendiren konularda
somut adımların atılmadığı
konusunda sürekli şikayetler aldığını
belirten Yılmaz, şöyle devam etti: 

“Birlik başkanlarımızın
şikayetleri benim için büyük
önem taşımakta. Bugüne kadar

ülkemizin çimentosu, belkemiği
dediğimiz  esnaf sanatkarımız,
hızla yok olmaya ve yaşam savaşı
vermeye başlamıştır.
Anadolu’nun  her kentinde, her
ilçesinde sokak aralarına kadar
giren dev sermayelerin market
zincirleri, bakkalı, manavı, kasabı
ve benzeri küçük esnafı yok
etmektedir. 2010’larda 2 milyona
yaklaşan esnaf sanatkar sayısı,
bugün resmi tescil rakamı ile
1.521.149 olmuştur. 

Buna karşılık esnafın
güçlendirilmesi, yeniliklere ayak
uydurma ve rekabet edebilirlik
alanında dahası yol göstericilik
konularında TESK’in hiç bir adımı
olmamaktadır. Esnaf kendi
kaderine terk edilmiş olup can
çekişmeye devam etmektedir. Bu
alanda önemli projelerimiz vardır
ve ekibimizle göreve

geldiğimizde esnaf sanatkara
gerçek hizmetin ne olduğunu
ortaya koyma imkanı bulacağız. 

Türk esnaf ve sanatkarının 81
ildeki ve bir de madeni eşya
olmak üzere 82 birlik başkanlığı,
13 federasyon başkanlığı ve ülke
genelindeki 3 bin 442 odanın
seçimleri tamamlanmış olup sıra
TESK’e (Türkiye Esnaf ve Sanat-
karlar Konfederasyonu) gelmiştir.  

TESK yönetiminde bir
değişimin gerektiğini bize
aktaran ülkemizdeki tüm birlik ve
federasyon yönetim kurulu
üyelerinin bizi anlayışla
karşılayacağını ve destek
vereceğini umut ediyorum.
Adaylığımızın ülkemize hayırlı
olmasını diliyorum.”

FAİK YILMAZ 

Yılmaz “Haksızlıkları önlemek için adayım”

1949 yılında İstanbul’da doğdu. 
İlk ve orta öğrenimini sürdürdüğü dönemde bir yandan da babasının

Tahtakale’deki lokantasına giderek iş hayatına girmiş oldu. Daha çocukluk
yıllarında, Türk ticaretinin merkezi olan Tahtakale’de esnaflığı, alışverişi
öğrendi. Çalışma hayatına ise Taksim Kalyonucukulluk’ta deri konfeksiyon
imalat ve ticareti ile başladı. Bu arada cemiyet hayatında görev üstlenerek
Güngören Spor Kulübü’nde1972 yılında yöneticilik yaptı. 1977 yılında o za-
manki adıyla Güngören Esnaf ve Sanatkârlar Derneği’nin Yönetim Kurulu
üyeliğine seçildi ve ilk yönetim kurulu toplantısında Başkan vekilliğine geti-
rildi.  31.10.1980 tarihinde başkan seçildi ve halen Güngören Birleşik Esnaf
ve Sanatkârlar Odası başkanlık görevini yürütmektedir. 1984 yılında yerel
seçimlerde Güngören Merkez Mahallesi muhtarlığına seçildi. 5 yıl muhtarlık
görevini ifa etti. 1983 yılında İkitelli’de Bağcılar-Güngören Sanayi Sitesi Yapı
Kooperatifi’ni kurdu; ayrıca başkanlığını yaptı. 20.10.1986 tarihinde koope-
ratifin inşaatını başlattı ve 1992 yılında yöneticiliğinden ayrıldı. 1984 yılında
İstanbul Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birliği Disiplin Kurulu üyeliğine, 1986
yılında ise yapılan Genel Kurul’da Yönetim Kurulu Üyeliği’ne seçildi ve bu
görevini başkanlığa kadar sürdürdü. 1994 yılında yapılan seçimlerde Türkiye
Ağaç İşleri Federasyonu Yönetim Kurulu üyeliğine seçildi ve yapılan görev
dağılımı neticesinde Başkan Vekilliği görevine getirildi. 25.12.2005 tarihinde
yapılan seçimlerden sonra İstanbul Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birliği’nin
Başkan Vekilliği görevine getirildi. Birlik Başkanı Suat Yalkın’ın vefatından
sonra, 23 Ocak 2009 tarihinde, yönetim kurulunun oy birliği ile İstanbul
Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birlik Başkanlığına getirildi. 9 Mayıs 2010’da
İSTESOB’un 33. Olağan Genel Kurulu’ndaki ilk seçiminde büyük bir oy
çoğunluğu ile başkan seçilerek liyakatını aldı. 2014 yılındaki İSTESOB Genel
Kurulu’nda yine büyük bir oy çoğunluğu ile seçimi kazanarak göreve devam
ediyor. Yılmaz üç yıl Genel Başkan Vekilliği yaptığı TESK’e şimdi Genel Başkan
adayı oldu.  

Faik Yılmaz, evli ve dört erkek çocuk babasıdır.

Faik Yılmaz, esnaf camiasının artık bir
değişime ihtiyaç duyduğunu ve sorunları

çözmek için göreve aday olduğunu söyledi.
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Türkiye Esnaf ve
Sanatkarlar
Konfederasyonu

(TESK), esnaf kayıt
ücretlerini her ilde ayrı
rakamlarda belirledi.
Adıyaman’da 293 lira olan
bedel, büyükşehirlerde
506 TL yapıldı. Bu fahiş
bedele tepki gösteren
İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, “TESK yönetimi
İstanbul esnafını galiba
Boğaz’da oturan bir
zümre olarak görüyor.
Bu bir adaletsizliktir. Bu
bedelin tüm illerde aynı
olması ve düşük
seviyede tutulması
gerekir”  dedi.

İllerde odalara kayıt ücreti
belirleme yetkisinin TESK’e
verilmesinin yanlış olduğuna
dikkat çeken Faik Yılmaz,
yönetimde yer alan il birliklerinde
rakamın düşük olmasını manidar
buluğunu ifade etti.

Esnaf sanatkarın Türkiye’nin
her yerinde aynı seviyelerde
olduğunu ve İstanbul’dakilerin
yüksek kira ve benzeri giderlerden
dolayı çok zorlandığını belirten
Faik Yılmaz, İstanbul, Ankara,
Antalya ve İzmir’de yüksek
oluşunun bir haksızlık olduğunu

dile getirdi. Ticaret odalarının tüm
illerde belli seviyede ve düşük
tutulduğunu
belirten Faik
Yılmaz, “Düşük
kayıt
ücretinden
dolayı esnaf
sanatkar da
ticaret
odalarına kayıt
oluyor sırf bu
yüzden de
odalar ve
birlikler kan
kaybediyor.

Kayıt ücretlerinin düşü-
rülmesi için söylemedi-
ğimiz kalmadı ama
maalesef TESK Genel
Başkanı bunu il
yönetimlerine karşı bir
koz olarak kullanmaya
devam ediyor. Olan
büyük illerdeki esnaf
sanatkara ve kan
kaybeden odalara
oluyor” dedi.

İşte bu sebeple TESK
yönetiminde bir DEĞİŞİM
grubuna ihtiyaç
doğduğunu ifade eden
Yılmaz, bu konuda tüm
illerden talep geldiğini ve
bu haksızlıkların

giderilmesi için yönetime aday
olduklarını dile getirdi. 

TESK’ten büyükşehir 
esnafına yüksek kayıt bedeli...

Yasanın sicil yeni kayıt bedellerini belirleme yetkisini verdiği TESK, büyükşehirlerde 
esnaf kayıt ücretini 506 TL yaptı. İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, yüksek bedelin 
tüm illerde esnaf sanatkarı ticaret odalarına yönlendirdiğini söyledi.

Faik Yılmaz

Bazı illerden örnek sicil aidat bedelleri
İstanbul     506
Ankara       506
İzmir           541-340 (seyyar)

Antalya        487
Trabzon     400
Sivas           343
Malatya     336
Van             336
Siirt             325
Adıyaman  293
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TESK’ten büyükşehir 
esnafına yüksek kayıt bedeli...

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB)
Başkanı Faik Yılmaz, yıllardır

heyecanla bekledikleri Perakende
Yasa tasarısının TBMM’ye sevkini
mutlulukla karşıladıklarını
belirterek, “Yılların umuduydu.
Bir an önce çıkmasını bekliyoruz”
dedi.

Perakende Ticaretin
Düzenlenmesi Hakkında Kanun
Tasarısı’nın açıklanmasını
değerlendiren İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz 28 maddelik tasarıda
esnafı rahatlatacak unsurlar
olduğunu söyledi.

Yılmaz, en fazla olumlu
buldukları  düzenlemeyi şöyle dile
getirdi;  “5362 sayılı yasanın 68.
Maddesinin 1. Fıkrasının son
cümlesi  ‘Sicil ve oda tarafından,
esnaf sanatkarlardan kayıt

sırasında 3308 sayılı Mesleki
Eğitim Kanunu’nda öngörülen
USTALIK BELGESİ İSTENMEZ’
şeklinde düzeltilmiştir.

Bu değişiklik de ticaret odası
üyeleri ile esnaf odası üyeleri
arasındaki haksızlığı ortadan
kaldıracak. Çünkü esnaf odası

üyesi “ustalık belgesi” olmadan
işyeri açamıyordu. Ama ticaret
odası üyesi “ustalık belgesi”
olmadan işyeri açabiliyordu.
Bu adaletsizlik ortadan kalkıyor.
Bu sebeple  değişiklik
istediğimiz bir gelişmeydi buna
sevindik.”

İSTESOB Bşk. Yılmaz,
“Tasarı aksaklıkları düzeltecek”

Faik Yılmaz, Perakende Yasası’nın esnaf sanatkar için yılların umudu olduğunu
söyledi. Yakın tarihte çıkması halinde birçok aksaklığın düzeleceğini belirtti.

YILMAZ “PERAKENDE YASASI YILLARIN UMUDUYDU”

AVM-küçük esnaf savaşında, esnaf devlet kadar vatandaşın da desteğini bekliyor.
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Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, esnafın değişim ve dönüşümü yakalaması
için desteklenmesi gerektiğini söyledi.

Hükümetleri döneminde
bir yol, strateji haritası
ortaya koyduklarını

hatırlatan Bakan Mehmet Şimşek,
şöyle konuştu:

"Esnaf ve sanatkarlarımızın
değişim ve dönüşüm programı
çerçevesinde ortaya
koyduğumuz yol haritasında
9 tane eylem planı var. Bunların
başında kredi finansman
şartlarının iyileştirilmesidir. Bu
çok önemli bir alandır. Çünkü
esnafımızın o değişim ve
dönüşümü yakalayabilmesi için
esnafımızın desteklenmesi
lazım. İş hayatında en önemli

destek kredi finansman
çerçevesinde olan desteklerdir."

KOSGEB'in esnafa ciddi
destekler sağladığını kaydeden
Şimşek, bu nedenle son yıllarda
erişebildiği firma sayısında artış
yaşandığını ifade etti.

Şimşek, 1990-2002 yılı baz
alınması halinde sadece 4 bin
firmaya hizmet söz konusunun
olduğunu belirterek, "Bu sene
itibarıyla 745 bin firma bu
kapsamda hizmet görüyor.
2009'dan itibaren hizmet ve
ticaret alanlarında da iş
yapanları da baz aldığımız için
kapsam çok genişliyor. Kredi faiz
desteği anlamında 2002 yılında
153 milyon destek verdik. Bu
desteği toplamda 11,7 milyar
liraya çıkarttık. Eskiden
yararlanan esnaf sayısına
baktığımız zaman 4-5 kat artış
söz konusudur" ifadelerini
kullandı.

Kredi üst limitinin o dönemde 5
bin lira olduğunu hatırlatan
Şimşek, şunları kaydetti:

"Şimdi ise kademeli olarak 75
bin ile 150 bin liraya kadar
ulaşabiliyor. Bu dönüşüm için
destek daha fazla gereklidir.
Bizde bütçe imkanları içerisinde
her sene bu alana daha yüksek
oranda enflasyona veya diğer

bakanlıklara verdiğimizden çok
daha destek veriyoruz. Bu
alanda çok mesafe katettik. Faiz
oranları 10 yıl öncesine göre kat
kat düştü. 50 puana yaklaşan bir
faiz süspansiyonu söz
konusudur."

“Esnafın üzerindeki vergi
yükü fazla"

Şimşek, esnafın üzerindeki vergi
yükünün fazla olduğunu dile
getirerek, yeni gelir vergisi yasa
tasarısıyla esnafa, girişimciye
yönelik desteklerin söz konusu
olduğunu vurguladı.

En önemli desteklerden bir
tanesinin yeni iş yeri açacak bir
esnaftan 3 yıl boyunca vergi
ödememesini düşündüklerine
dikkati çeken Şimşek, "Ancak
daha henüz yasallaşmadı.
Amacımız esnafımızın yükünü
azaltmak ve kolaylaştırmaktır.
Ülkede 2 milyon esnaf
olmasaydı, bunların yanında
çalışan olmasaydı, bunlara iş
bulmak zorlaşacaktı. Esnafımızın
üzerindeki vergi yükünün fazla
olduğunu biliyoruz. Esnafın
üzerindeki yüklerin bütçe
imkanları çerçevesinde
önümüzdeki dönemlerde
azaltılması bizim için temel
önceliktir" şeklinde konuştu.

“YENİ İŞYERLERİNDEN
3 YIL VERGİ ALINMAMALI” 

BAKAN ŞİMŞEK “ESNAF  DESTEKLENMELİ”

Mehmet Şimşek



İstanbul Kuyumcular Odası
Başkanı Norayr İşler,
Ankara'da yaptıkları

görüşmeler sonunda BDDK'nın
kredi kartıyla taksitli altın satışına
getirdiği kısıtlamayı kaldırma
noktasına gelindiğini söyledi.
Ekim ayında bu düzenlemenin
yapılmasını beklediklerini
belirten İşler, taksitli altın satışı

vadesinin 6-9 ay ile
sınırlandırılacağını ifade etti.

İşler, sektörün sıkıntısını
Ankara'ya taşıdıklarını söyledi.
BDDK Başkanıyla birkaç kere
görüştüklerini ifade eden İşler,
“BDDK Başkanı da bu olaya çok
ılımlı baktı. Hükümet
yetkilileriyle de görüştük.
Oradan bize bu bir 6 aylık

süreçtir. Görelim bakalım ne
olacak dediler. Şu anda bu 6
aylık süreci atlattık. Konuyla
ilgili hükümetimiz bir çalışma
yapıyor. Cari açıktan dolayı bu
düzenlemeyi yapmışlardı. Ama
cari açığa çok fazla etkisi
olmadığını gördük” şeklinde
konuştu.

BDDK'nın kredi kartıyla taksitli
altın alış verişine getirdiği yasak
düzenlemesi 1 Şubat 2014
tarihinde yürürlüğe girmişti.
Ancak düzenleme
sektörden
büyük tepki
almıştı.

BDDK'nın kredi kartıyla taksitli altın satışına getirdiği kısıtlama kısa bir 
süre içerisinde kalkacağı belirtildi.

Norayr İşler

KUYUMCULARA 
BÜYÜK MÜJDE

9 İstanbul Esnaf

BAKAN ŞİMŞEK “ESNAF  DESTEKLENMELİ” Kredi kartlı taksitli altın satışında yasak kalkıyor
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AMAN DENETİMLERE DİKKAT!!!!!!!!!!İSTESOB’da her gün eğitim var

Esnaf odalarının eğitim
mesaisi yaz aylarında devam
etti.  Gıda, Tarım ve Hayvan-

cılık Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı ve
İçişleri Bakanlığı’nca hazırlanan
Hijyen Eğitimi Yönetmeliği, belirlenen
tüm mesleklerdeki çalışanlara hijyen
eğitimini zorunlu hale getirdi.

Resmi kontrollerde, “Hijyen
eğitimi belgesi” almamış kişilerin ça-
lıştığının tespit edilmesi durumun-
da; 1593 sayılı Umumi Hıfzıssıhha
Kanunu’nun 282’inci maddesine göre,
kişi başı 250 ile 1.000 lira arasında
cezai işlem uygulanması gerektiğinin
öngörüldüğü; bu cezanın, yeniden
değerleme oranına göre 2014 yılı için
379 ila 1520 lira olarak uygulanacağı
açıklandı.

BERBERLERDE SIRA
BAHÇELİEVLER’DE

İstanbul Berberler Esnaf Odası
eğitim faaliyetlerini hız kesmeden

sürdürüyor. Eğitimlerini hemen ilçeye
götüren İstanbul Berberler Odası bu
sefer Bahçelievler’deydi. Eğitim
İSTESOB hizmet binasında verildi.
Oda Başkanı Şükrü Akyüz, eğitim
konusunda elinden geleni
yapacaklarını söyledi ve şöyle devam
etti: “Gerek mesleki eğitim merkez-
leri gerekse halk eğitim merkezleri
ile yapmış olduğumuz görüşmeler
neticesinde anlaşmalar sağladık.
Ve onların da katkılarıyla
eğitimleri gerçekleştiriyoruz.  Bu
eğitimler zorunlu ve aksi halde
ceza söz konusu oluyor. Amacımız

sizin herhangi bir zarar
görmemenizdir.“

ÜMRANİYE BAKKALLAR DA
EĞİTİMDE

Ümraniye Bakkallar Esnaf Odası
da hijyen eğitimi verdi. Başkan Resul
Taşçı eğitimle üyelerini büyük bir
sorumluluktan kurtardı. Eğitimler
sonucu, sertifika almaya hak kazanan
200 kadar üye, Ümraniye Kültür
Merkezi’nde yapılan bir
organizasyonla, belgelerine kavuştu.
Sertifika töreninde Ümraniye
Belediyesi Başkan Yardımcısı Hakan
Karataş, İstanbul Esnaf ve
Sanatkârlar Odaları Birliği Başkan
Vekili Duran Yalçınkaya, Eğitim
Müdürü Muzaffer Garip, İstanbul
Deniz Kara Büfecileri Esnaf Odası
Başkanı Mustafa Şimşek, Ümraniye
Marangozlar ve Mobilyacılar Esnaf
Odası Başkanı Suat Yazıcı,
Çekmeköy İlçe Gıda Tarım ve
Hayvancılık Müdürü Ömer Yılmaz da
yer aldı. 

İŞ YERLERİNDE
HİJYEN, HİJYEN, HİJYEN, HİJYEN...

Esnaf odaları, hijyen eğitimine ara vermeden devam ediyor. 5 Temmuz 
sonrası, zorunlu hale gelen hijyen eğitim sertifikası, İstanbullu esnafına 
bir bir kazandırılıyor.

İstanbul Berberler Esnaf Odası, her ilçede eğitim düzenleyerek 
bütün üyelerine ulaşmaya çalışıyor.

Ümraniye Bakkallar Esnaf Odası bir törenle, hijyen eğitim belgesi almaya 
hak kazanan üyelerine sertifikalarını verdi.
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Gıda, Tarım ve
Hayvancılık Bakanlığı,
2014 yılı Ocak ayından

bugüne kadar ekmek ve ekmek
çeşitleri üreten 21 bin 658 işyerine
denetimler gerçekleştirdi.
Denetimler sonucunda 402
işyerine idari para cezası verildi.

Gıda, Tarım ve Hayvancılık
Bakanlığı denetimlerini şüphe,
şikayet, ihbar, inceleme,
izlenebilirliğin sağlanması, izleme,
gözetim ve tetkik amaçlarının yanı
sıra BİMER ve ALO GIDA 174
kapsamında sürdürüyor. 

402 İŞYERİNE PARA CEZASI
Denetimler sonucunda 402

işyerine idari para cezası verildi. Bu
cezaların toplam tutarı ise 2
milyon 793 bin lira olarak gerçek-
leşti. En fazla ceza, gıda kodeksine
aykırı üretim yapmaktan dolayı
verilirken, hijyen kurallarına aykırı
faaliyetlerde bulunmaktan dolayı
110 işletmeye ceza kesildi. 69
işletmeye kayıt veya onay
almadan faaliyette bulunmaktan,
57 işletmeye işyerinin insan sağlığı
ve gıda güvenirliliği açısından
tehlike oluşturmasından, 33
işletmeye bozulmuş, son tüketim
tarihi geçmiş, insan tüketimine
uygun olmayan gıda üretimi/satışı
yapmasından, 8 işletmeye
gıdaların tüketiciyi yanıltıcı şekilde
etiketlenmesi, reklam ve
tanıtımının yapılmasından, 3

işletmeye istihdamı zorunlu teknik
personel çalıştırmamasından, 2
işletmeye ise gerekli kayıtların
tutulmamasından dolayı ceza
kesildi

Bakanlığın Gıda ve Kontrol
Genel Müdürlüğü'nce hazırlanan
kontrol planı ve ihbar, şüphe,
şikâyet gibi denetim
programlarına ek olarak Ramazan
Ayında ekmek ve ekmek çeşitleri
üreten işyerlerine denetimler
artırıldı. Ramazan ayıyla birlikte

2014 yılının başından bugüne
kadar toplam 21 bin 658 denetim
yapıldı.

Bakanlık, ekmek ve ekmek
üreten personeli hijyen açısından
bilgilendirme faaliyetleri
kapsamında Türkiye Fırıncılar
Federasyonu, TOBB, TESK ile
işbirliğini sürdürdüğünü belirtti.
Bu kapsamda da bugüne kadar 67
bin 400 kişiye hijyen eğitimi
verilirken bundan sonra da hijyen
eğitimlerine aralıksız devam
edileceği açıklandı.

İSTESOB’a bağlı odalar da,
hijyen eğitimi yönetmeliği
kapmasında üyelerine eğitimler
vermeye devam ediyor. Hijyen
eğitim belgesi bulundurma
zorunluluğu olan  odaların tamamı
esnafına 2013-2014 yılı boyunca
eğitim verdi.

Esnafa hijyen cezası yağdı
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı denetimlerini şüphe, şikayet, ihbar, inceleme,
izlenebilirliğin sağlanması, izleme, gözetim ve tetkik amaçlarının yanı sıra BİMER ve ALO
GIDA 174 kapsamında sürdürüyor. 

AMAN DENETİMLERE DİKKAT!!!!!!!!!!

CEZA GEREKÇESİ                    İŞYERİ SAYISI                          
HİJYENE AYKIRILIK                      110  
KAYITSIZ FAALİYET                        69
GIDADA SAĞLIK TEHLİKESİ           57
BOZULMUŞ GIDA SATIŞI                33
HATALI KASITLI ETİKET                   8
ZORUNLU İSTİHDAMSIZLIK             3
BELGESİZLİK                                     2
TOPLAM CEZA TUTARI     2 milyon 793 bin TL

İSTESOB’da her gün eğitim var
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Bugüne kadar neler yaptılar? 
Ne yapacaklar?

TERZİLER: ERCAN KARAKOÇ
Bu isimlerden İstanbul

Kadın ve Erkek Terziler
Esnaf Odası Başkanı

Ercan Karakoç, esnafına ne gibi
hizmetler sunduklarını İstanbul
Esnaf Dergisi’ne anlattı. Karakoç,
hayata geçirmeyi planladıkları
projeler hakkında da bilgiler verdi.

Oda başkanı Karakoç, “Göreve
geldiğimizde tespit ettiğimiz ilk

eksiklik üyelerimiz ile oda
arasındaki kopukluktu. İlk önce
bunu tesis etmeye adadık
kendimizi. Mesajlarla,
ziyaretlerle esnafımıza kendimizi
hatırlattık. Yemek
organizasyonları düzenledik.
Esnafımıza iftar verdik. İftara
üyelerimiz büyük bir ilgi
gösterdi.  Esnafımız arasında bir

kaynaşma yarattık. Esnafı
yakından ilgilendiren,
gelişmeler, yasal düzenlemeler
hakkında üyelerimizi vakit
kaybetmeden bilgilendiriyoruz.
Bunların yanında önemli bir
iletişim aracı olan web sitemizi de
yeniledik” şeklinde açıklamalarda
bulundu.

Karakoç, İstanbul Kadın ve Erkek
Terziler Esnaf Odası logosu taşıyan
çıkartma (sticker), rozetler
yaptıklarını ve bunları üyelerine
dağıttıklarını da açıkladı.  Oda
başkanı Karakoç, üyelerin odaya
gelmeden aidatlarını ödeyebilmeye
imkân tanıyacak bir uygulama
başlattıklarını duyurdu.

Denizbank’ta oda adına bir
hesap açıldığını belirten Karakoç,
bu sayede üyelerin odaya
gelmeden aidatlarını, herhangi bir
ek ücret ödemeden
yatırabileceklerini söyledi. Post
cihazı aldıklarını da dile getiren
Karakoç, aidat ödemelerinde
taksit imkânı sunduklarını ifade
etti.

Ocak, Şubat, Mart ayı içerisinde yapılan seçimler sonucu göreve gelen yeni
esnaf odası başkanlarının ilk dönemleri oldukça hareketli geçiyor. Esnafına
kendini kanıtlamak isteyen oda başkanları kısa sürede oldukça önemli işlere
imza attılar. Yeni oda başkanlarının görüş ve düşünceleri şöyle sıralandı.

HABER

Ercan Karakoç

YENİ BAŞKANLARDAN RAPOR
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TERZİLER: ERCAN KARAKOÇ

CAMCILAR: MEHMET EMİN GÜR

TERZİLER MODA
HAFTASINA HAZIRLANIYOR

Karakoç, yeni dönemde son
derece aktif, etkinlikler içersinde
sıkça boy gösteren bir esnaf odası
profili çizeceklerini kaydetti.
Karakoç etkinliklerden ilki olarak
Beyoğlu Belediyesi’nin düzenlediği
Galata Moda Haftası’nda yer

alacaklarını açıkladı. 
Karakoç, “İstanbul Kadın ve

Erkek Terziler Esnaf Odası olarak
biz de Galata Moda Haftası’nın
bir parçası olacağız. Bu sayede
terziliğin bir sanat olduğunu
tekrar İstanbul halkına
hatırlatacağız. Birçok modacının
yer aldığı etkinlikte, bizim

ustalarımızın da eserleri olacak”
ifadelerini kullandı.

Karakoç etkinlikler listesinde
TÜYAP’ta yapılacak tekstil fuarının
da olduğunu söyledi. Esnaf odası
üyeleri adına TÜYAP’ta stant
açacaklarını duyuran Karakoç,
gelişmeler ve yenilikler hakkında
esnafı bilgilendireceklerini kaydetti.

Aynacılar ve Cam Eşya
İmalcileri Odası’nın yeni
başkanı Mehmet

Emin Gür, gözünü haksız rekabete
dikti. Gür işe, perakendeci
esnafının toptancılar karşısında
uğradığı mağduriyeti gidermekle
başladı.

Mart ayında gerçekleşen
seçimde İstanbul Aynacılar ve Cam
Eşya İmalcileri Odası’nda görev
değişimi yaşanmıştı. Eski başkan
Ahmet Peközer göreve bir daha
aday olmayacağını açıklarken,
başkanlığa Mehmet Emin Gür
seçilmişti. Kısa sürede çok
mesafe almayı hedefleyen
Mehmet Emin Gür, kongrede
yaptığı, birlik ve dayanışma
çağrısının karşılığını buldu mu?
Kendisine sorduk.

SERBEST PİYASANIN
KURBANLARI OLDUK

Toptancıların bayilere ürünlerini
perakende fiyat üzerinden
satmasının eleştiren Gür, sektörde
haksız rekabet ortamı oluştuğunu
savundu. Esnafının en ciddi sıkıntısı
olarak bu durumu gösteren Gür,
toptancı firmalarla yaptığı
görüşmelerden olumlu sonuç
almayı hedefliyor.

Gür, toptancıların bayilere
perakende fiyatına satış

yapmalarının
engellenmesi için
bakanlıktan da talepte
bulunduklarını hatırlattı.
Gür, bakanlığın serbest
piyasa ekonomisini
gerekçe göstererek,
toptancılara herhangi
bir kısıtlama
getirmeyeceklerini
söylediğini aktardı.

Bundan sonra
diyalog kapısını aralayan
Gür, esnafını da yanına
alarak toptancıların
karşısını çıktı. Gür süreci
şöyle anlattı. ”Kongrede,
toptancılarla ilgili sorunları
anlattığımda, bu sorunun tek
başına benim tarafımdan
çözülmeye yetmeyeceğini
söyledim. Birlik ve dayanışma
içerisinde olursak, el birliği güç
birliği mantığı daha çabuk
problemleri aşabileceğimizi
ifade ettim. Bir araya gelme
çağrısı yaptım. Esnafımız sağ
olsun, çağrımıza kulak verdi.
Şimdi toptancılarla, görüşme
yapıyoruz. Toplantıların ilki
olumlu geçti. Firma
temsilcilerinden, satışların belli
bir fiyat üzerinden yapılmasını
talep ediyoruz. Toplantılardan
biri de İSTESOB’da

gerçekleşecek.” ifadelerini
kullandı.

“AYNACI ESNAFI NEREDE
SORUSUNA?” SON!

Aynacılar ve cam eşya
imalcilerinin genelde sokak
aralarında faaliyet göstermesi,
birçok vatandaşın, “Arıyoruz ama
bulamıyoruz” eleştirilerinin
yükselmesine neden oluyordu.
Esnaf odası başkanı Mehmet Emin
Gür bu sorunu kökten çözmeyi
hedefliyor.

Gür, esnafına özel bir internet
sitesi kuracaklarını ve vatandaşın
cam eşya ürünleri satan esnafa bu
sayede kolayca ulaşabileceğini
müjdeledi. 

Mehmet Emin Gür
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HABER

FOTOĞRAFÇILAR: YILMAZ 
SÜLEYMANOĞLU

İstanbul Profesyonel Foto
Sanatkarları Esnaf Odası
başkanı değiştikten sonra

oda da çok değişti. Yeni Başkan
Yılmaz Süleymanoğlu sokağa
indi ve denetimleri bizzat
yapmaya başladı. Çok olumlu
sonuçlar aldığını belirten
Süleymanoğlu, üye sayısını kısa
sürede arttırmaya başardıklarını
ifade etti.

Genel kurullar sonucu görev
değişikliğinin yaşandığı odalardan
biri de İstanbul Profesyonel Foto
Sanatkarları Esnaf Odası’ydı.
Yılmaz Süleymanoğlu, kongrede
yaşanan sıkıntılara dikkat çekmiş
ve aktif, esnafın yanında olan bir
başkan olacağının sözünü
vermişti.

Süleymanoğlu bu süre içinde
neler yaptığını İstanbul Esnaf
Dergisi’ne anlattı. Sokak sokak
gezip, denetimlere çıktığını
söyleyen Süleymanoğlu, ”Allah
bana güç verdiği sürece hizmet
vermeye devam edeceğim. Ben
koltuğunda oturan biri değilim.
Hayatımda ilk defa yazın tatile
gitmedim. Gönüllü olarak
katılan bir üyemle beraber
denetimler yapıyoruz. Korsan
faaliyet gösteren, kayıt dışı
çalışanları tespit ediyoruz. Şu
ana kadar 90 işletmeye tutanak
tuttuk. Vergi kaydı olmayanları
Maliye’ye bildirdik, bir kısmını
da odamıza üye yaptık. Odamıza
üye olmayan bir fotoğrafçı bile
bizi arayıp ‘Allah razı olsun sizin
sayenize işlerimiz açıldı’ dedi.

Benim hizmet etmekteki
amacım da bu zaten” ifadelerini
kullandı.

Süleymanoğlu göreve
gelmeden önce 300’lerde
seyreden üye sayısını kısa
zamanda 500’e kadar çıkarmayı
başarmış. Süleymanoğlu yılsonu
hedefini ise 700 olarak açıkladı.

Bölgesel toplantılar
düzenleyerek, esnafla istişareler
düzenlediklerini belirten
Süleymanoğlu bu sayede oda
ve esnaf arasında işbirliği
oluştuğunu ifade etti. Fiyat
tarifesini uyulması ve esnafın eşit
şartlarda çalışması için de bir dizi
önlem aldı.

Süleymanoğlu, fotoğrafçıların
vitrinlerine, kampanya duyurusu
ya da fiyatları hakkında afişler
asmaması gerektiğini belirterek,
bunu yapanları bizzat kendisinin
uyardığını aktardı. 

FOTO-KABİNLER
MAHKEMELİK

Emniyet müdürlükleri ile
tapu dairelerinde başlayan foto
kabin uygulaması resmi
kurumların hemen hepsine
sıçradı. Bir kabin içinde otomatik
olarak vesikalık fotoğraf çeken
makineler esnafa illallah dedirtti.
Fotoğrafçı esnafının işini elinden
alan bu uygulama İstanbul
Profesyonel Foto Sanatkârları
Esnaf Odası’nı da hareket geçirdi.
Oda başkanı Yılmaz
Süleymanoğlu, rekabet koşullarını
ihlal ettiği gerekçeciyle, foto kabin
uygulamasının kaldırılması için
mahkemeye başvurduklarını dile
getirdi. Haksız rekabet ortamının
oluştuğunu söyleyen
Süleymanoğlu, aynı zamanda bu
makinelerden çıkan fotoğraflar
son derece kalitesiz olduğunu
söyledi.

Yılmaz Süleymanoğlu
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Bakan Fikri Işık, yaptığı
açıklamasında, ekonomik
anlamda zorlukların

yaşandığı dönemlerde esnaf ve
KOBİ'lere KOSGEB aracılığı ile
destek olmaktan dolayı duydukları
memnuniyeti ifade etti.

Yılın ilk yarısında yaklaşık 20 bin
işletmenin, 124 milyon liralık
KOSGEB desteğinden
yararlandığını belirten Işık, yılın
ikinci yarısında bu rakamlarının
daha da artacağının
öngörüldüğünü kaydetti. Işık, 2013
yılı gerçekleşen toplam destek
miktarının 345 milyon
seviyelerinde olduğunu
hatırlatarak, 2014'te bunun
üzerine çıkmayı hedeflediklerini
ifade etti.

KOSGEB desteklerine büyük
önem verdiğini ve göreve geldiği
günden bu yana önemli desteklere
imza attıklarını vurgulayan Işık,
şunları kaydetti:

Bakan Işık, "KOSGEB
desteklerindeki artış bunun
göstergesi. Destek olarak verilen
her bir kuruşun üzerinde
vatandaşların hakkı var. Bundan
dolayı etki analizi yapılarak
desteklerin verilmesini
önemsiyoruz. KOSGEB
desteklerini kimseyi ayırt
etmeksizin KOBİ ve
girişimcilerimizle objektif
kriterlerle buluşturuyoruz.
2013 yılında 33 bin 529
işletmeye 345 milyon lira destek
verdik. Şimdi bunun daha da
üzerine çıkmak için
çalışmalarımızı sürdürüyoruz.
KOSGEB Uygulamalı Girişimcilik
Eğitimi ve bununla birlikte
verilen Yeni Girişimci Destek
Programı halkımız tarafından
büyük teveccüh gördü.
İllerimizde yer alan sivil toplum
kuruluşları, kamu ve özel
kuruluşlar halkımızı girişimcilik

eğitimi ile buluşturmak için
adeta yarışıyor. 2014 yılı ilk 6
ayında üniversitelerimizde
girişimcilik dersini alan
öğrencilerimizle birlikte yaklaşık
50 bin katılımcıya girişimcilik
eğitimi verildi. Şimdiye kadar
toplamda ise 230 bini aşkın
vatandaşımız girişimcilik
eğitimleri alarak artık daha
bilinçli birer girişimci haline
geldiler. Böylelikle verdiğimiz
destekler çok daha doğru
noktalara gitmiş oldu.
Memleketimizin geleceğinin
girişimcilik rakamlarının
artmasından geçtiğinin farkında
olarak, bu yöndeki
çalışmalarımıza aynı hız ve
şevkle devam edeceğiz"
ifadelerini kullandı.

KOSGEB veri tabanına kayıtlı
işletme sayısındaki rekor seviyedeki
artışa da dikkat çeken Bakan Işık,
2013 yılı sonu itibariyle veri
tabanında yaklaşık 727 bin 829
işletme bulunurken, göreve
geldikten sonraki dönemde işletme
sayısının 800 bin’e yaklaştığını
belirtti.

ESNAFTAN
REKOR 
BAŞVURUFikri Işık

Bakan Fikri Işık, “Ülke geleceği girişimcilerde”

Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı Fikri Işık, çok önemli hamlelere imza atan
KOSGEB’in destek rakamlarındaki artışın esnaf ve KOBİ'lerin yüzünü
güldürdüğünü belirtti.
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İSTESOB ailesi, esnaf oda başkanı ve
yöneticileriyle Ramazan Bayramı’nı
beraber kutladı. İSTESOB’da geleneksel

hale gelen bayramlaşma, Ramazan
bayramının 2. Günü olan 29 Temmuz Cuma
günü, İstanbul Esnaf ve Sanatkar Odaları
Birliği’nin İncirli’deki merkezinde gerçekleşti.
İSTESOB’un İncirli’deki merkezinde
bayramlaşma merasimine katılan esnaf odası
temsilcilerinin yüzünde bayramın neşesi
vardı.  

Katılım bir hayli yoğun olurken, Başkan
Faik Yılmaz ve yönetim kurulu üyeleri

İSTESOB AİLESİ BAYRAMDA 
BİRLİKTEYDİ 

İSTESOB binası bayramlaşmak için gelen oda başkan ve yöneticileriyle
doldu taştı. Geleneksel bayramlaşma törenine büyük ilgi gösteren teşkilat
temsilcileri, bayram sevincini beraber yaşadılar.  

Esnaf camiasının duayen isimleri Niyazi Yaşar ve Temel Çoruh 
Başkan Faik Yılmaz ile keyifli bir sohbet halindeydiler.
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İSTESOB AİLESİ BAYRAMDA 
BİRLİKTEYDİ 

misafirleri ile yakından ilgilendi.
Misafirleri, duayen başkanlar
Hüsnü Çınar, Temel Çoruh ve
İSTESOB Başkan Vekilleri Mustafa
Uzun, Mesut Şengün ile beraber
karşılayan Yılmaz, esnaf camiasının
bayramını kutladı.

Neşeli geçen törende tüm bir
yılın bayram gibi olmasını dileyen
oda başkanları birlik ve beraberlik
görüntüsünün daim olmasını
istedi. 

İSTESOB Başkanı Yılmaz, tüm bir
yılın hem Türkiye’de hem de
dünyada bayram gibi geçmesini
diledi. Yılmaz, Irak, Suriye, Filistin
ve birçok ülkede yaşanan
kargaşanın son bulması için de,
esnaf dünyası olarak dua ettiklerini
ifade etti. 

Yılmaz, “İnsanlar bayramları
ailesiyle birlikte geçirir. Artık
İSTESOB olarak birbirimizi
aileden biri olarak saydığımız için

bugün burada yüksek bir
katılımla toplandık. Oda başkanı
ve yönetici dostlarımızla
böylesine güzel, anlamlı bir
günde bir araya gelmesi bizi
mutlu ediyor. Esnafımıza da
bayramın iyi ve güzel kazançlar
getirmesini temenni ediyorum”
dedi.

Yılmaz, fırsat buldukça oda
başkanları ile esnafın sorunlarını da
müzakere etti, fikirlerini dinledi.  

Esnafın bayramı İSTESOB’da kutlandı

İstanbul Kahveciler Esnaf Odası yönetimi başkanları Serdar Erşahin’le birlikte 
bayramlaşmaya tam kadro katıldılar.

Aziz Şentürk, Mahir Ereke, Sami Aras, Orhan Kartal, Önder Erbil, Faik Yılmaz, Sacit Şık, 
Mustafa Uzun bayram mutluluğunu beraber yaşayan isimler arasındaydı.

Bayramlaşmanın gelenekselleşen uygulamalarından biri de hatıra fotoğrafı idi. 
Duayen Başkanlar Hüsnü Çınar, Temel Çoruh’un da yer aldığı karede birçok oda başkanı yer aldı.



Silivri Birleşik Esnaf Odası Başkanı Nuray Koçer yönetimiyle bayramlaşmaya katıldı.

BAYRAM ANISI: Bir diğer karede de (ayakta) 
Nihat Kulaoğlu, Ayşe Aydın ile (oturanlar) Faik 

Yılmaz ve Hüsnü Çınar yer aldılar.

Silivri Şoförler Esnaf Odası'ndan bayramlaşmaya katılan isimler,  (ayakta
soldan sağa) Azem Büyükkaragöz, Oda Başkanı Recep Akıncı, Serdar

Altınsoy, Aliş Eren, Şenol Bulut  (oturan soldan sağa) Temel Çoruh, 
Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar, Mesut Şengün ile hatıra fotoğrafı çektirdiler.

Nurettin İstanbullu , Kemal Sarı, Faik Yılmaz, Aycan Erdem, Savaş Altan, Mustafa Uzun.

İSTESOB tarihinde ve esnaf camiası içinde önemli bir yere sahip olan isimler bir aradaydı. Aynı kareye
5 ahi baba sığdı. (soldan sağa) Niyazi Yaşar, Faik Yılmaz,  Hüsnü Çınar, Kemal Gürel, İsmail Demirbaş, 

Temel Çoruh birlikteydi.



19 İstanbul Esnaf

Eminönü Sultanhamam’a
bir heykel dikmek
isterseniz, hiç şüphesiz bu

esnafla ilişkili bir eser olacaktır.
Çünkü Türk esnaflığının yeşerdiği,
geliştiği yerdir Eminönü. Fatih
Belediyesi de bu düşünceyle,
meydana manifaturacı draper
heykelini 2012 yılında dikti. Bir
televizyon kanalı ile bölgede
esnafla konuşan İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, esnafın durumunu
anlatırken  manifaturacı draper
heykelinden de bahsetti.

Aslında esnaf sanatkarın Türk
toplumunun orta direği olduğunu,
hem ekonomik hemde manevi
anlamda milletin temel harcı
olduğunu belirten Faik Yılmaz,
ancak böylesine değerlere sahip bir
kitlenin bir heykeli olmadığını
belirtti. Onun için de böyle bir
heykelin tam yerine yapılmasından
oldukça duygulandığını ifade etti.

Esnafın nabzını yerinde
yoklamayı adet haline getiren
Başkan Yılmaz, bu sefer TRTHABER
kameralarıyla bölgede esnafın

durumunu gözlemledi. Eminönü’nü
esnaflığın başkenti olarak niteleyen
Yılmaz, buradaki esnafın durumu
nasılsa ülke ekonomisinin de aynı
paralelde gittiğini söyledi.

Yılmaz, meydana renk atan
manifaturacı draper heykelinden
ise şöyle bahsetti; ”Bu tip eserlerin
sayısı daha da artmalı.
Meydanlar, şehirler kimlikleriyle,
simgeleriyle yaşarlar. Eminönü
de önemli bir esnaf merkezi. Bu
eseri şehre kazandırdıkları için
Fatih Belediyesi’ni kutluyorum.”

ŞEHRİMİZDE
BİR MANİFATURACI

Yüzyılların ticaret merkezi Sultanhamam’daki esnaf heykeli Faik Yılmaz’ın dikkatini 
çekti ve duygulandırdı. Yılmaz, “Emeği büyük olan esnafın da heykeli olmalı” dedi.

İSTANBUL’DA İLK ESNAF HEYKELİ
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Son dönemin en gözde 
mesleği servisçiler

Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı, elindeki
veriler ışığında geniş

çaplı bir esnaf raporu yayınladı.
Raporda, en çok artış gösteren
mesleklerle beraber, en çok
azalan meslekleri de görmek
mümkün. Türkiye’de vatandaş

tarafından en çok tercih edilen
meslekler de açıklandı. Raporda
yıllara göre esnafın tescil ve terkin
rakamlarına da yer verildi.

BAKKAL BÜFE İLK SIRADA
Gümrük ve Ticaret eski Bakanı

Hayati Yazıcı, 2014 yılının ilk 5

ayında en çok rağbet gören
mesleğin servis aracı işletmeciliği
olduğunu açıkladı.

Yazıcı, resmi başvurulara göre
sayısı en fazla artan 20 meslek
grubu hakkında bilgiler verdi.
Esnaf ve Sanatkarlar Genel
Müdürlüğü verilerine göre en çok

BAKANLIK GÖZDE MESLEKLERİ SIRALADI 

Türkiye’de sayısı 1,5 milyonu aşan esnafın en çok tercih ettiği mesleklerin
başında bakkallık, büfecilik ve minibüsçülük geldi. Son dönemin en rağbet
gören mesleği ise servis işletmeciliği oldu.
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rağbet gören meslekleri
açıklayan Yazıcı, “Yılın ilk 5
ayında en gözde meslek servis
aracı işletmeciliği oldu” dedi.

Türkiye’de esnaf ve sanatkarla-
ra ait 1,5 milyonu aşkın işletme-
nin bulunduğunu hatırlatan

Yazıcı, “Bu bir buçuk milyonu
aşan işletmede çalışanlar ve
aileleri de dahil edildiğinde
esnaf ve sanatkârlarımıza
yönelik hizmet ve politikaları-
mız, yaklaşık 8 milyonluk bir
kesimi etkilemektedir.

Dileğimiz bu sayının daha da
artmasıdır” ifadelerini kullandı. 

Gümrük ve Ticaret eski Bakanı
Hayati Yazıcı’nın verdiği bilgiye
göre, Ocak-Mayıs aylarında sayısı
en fazla artan meslek grupları şu
şekilde:
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Diş Teknisyenleri
Federasyonu
Dernekleri’ne bağlı

meslek temsilcileri İSTESOB’da bir
araya geldi ve mesleki sorunları
masaya yatırdılar. Toplantıda Diş
Teknisyenleri Federasyonu
Dernekleri Başkanı Şahin Kösegil
ve İstanbul Diş Protez Teknisyenleri
Esnaf Odası Başkanı Muharrem
Değerli de yer aldı.

Değerli ve Kösegil, diş
teknisyenlerinin karşı karşıya
olduğu meslek hastalıkları, bunun
önlenmesi için yapılması
gerekenler, fiziki şartlar, belgesiz
çalışma diş teknisyenleri,
laboratuarların ve kullanılan
malzemelerin denetlenmesi
konusunda yaşanan sıkıntıları dile
getirdi.

Değerli ve Kösegil, ağız diş sağlı
merkezlerinde ihale
uygulamalarının yarattığı sorunlara
ilişkin de açıklamalarda bulundu.

UCUZA HİZMET SAĞLIĞI
TEHDİT EDİYOR

Diş Teknisyenleri Federasyonu
Dernekleri Başkanı Şahin Kösegil,
diş sağlığı merkezlerinde mal ve

hizmet alımının ihale usulü ile
yapılmasını eleştirdi ve
vatandaşlarının sağlığının
tehlikede olduğunu iddia etti.
Dünyanın hiçbir yerinde sağlık
hizmetinin ihale ile verilmediğini
söyleyen Kösegil, ”İhalenin
olduğu yerde maliyeti düşürme,
kar elde etme mantığı vardır.
Kullandığın malzemeden
verdiğin hizmete kaliteyi
düşürmek zorunda kalırsın.
Sağlığın söz konusu olduğu
yerde böyle bir anlayışın yeri
olmaz. Üniversitelerde maliyet

analizi yaptırdık. Diş
merkezlerinde yapılan
bedellerinin maliyetin çok
altında rakamlara verildiğini
ortaya koyduk. İnsan sağlığı söz
konusu. Maalesef Türkiye’de
yaşanan budur. Son derece
kalitesiz malzemelerle hizmet
veriliyor, bu da çok ciddi sağlık
problemleri doğuruyor”
ifadelerini kullandı.

İstanbul Diş Teknisyenleri Esnaf
Odası Başkanı Muharrem Değerli,
olması gereken rakamları da
paylaştı. Avrupa’da porselen krom

Ağız ve diş sağlığı merkezlerinde ihale usulü ile hizmet alımı yapılmasına
tepki gösteren Diş Teknisyenleri Federasyonu Dernekleri Başkanı Şahin
Kösegil ve İstanbul Diş Protez Teknisyenleri Esnaf Odası Başkanı Muharrem
Değerli eleştirilerini ”Sağlığın ihalesi olmaz; hayatımızla oynuyorlar” 
şeklinde dile getirdiler.

SAĞLIĞIN
İHALESİ OLMAZ

Muharrem Değerli ve Şahin Kösegil,
haksız rekabetten şikayet etti.
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dişin 150 Euro seviyesinde
olduğunu aktaran Kösegil,
Türkiye’de ise bu rakamların 1
5-20 TL’ye kadar düştüğünü
söyledi. Kösegil, maliyetin bu kadar
düşmesinin sonucu olarak
kullanılan malzemelerde kalitenin
düştüğünü kaydetti.

AĞZIMIZDA ÖLÜM
TAŞIYORUZ

Kösegil ve Değerli, düşen
maliyetlerle birlikte kalitesiz
malzemelerin piyasada cirit
attığını, bunların içinde kanserojen
madde içeren dişlerin olduğunu
belirttiler. Kösegil ve Değerli,
“Ağzımızda ölümcül maddeler
taşıyoruz. Buna bir dur denmeli”
ikazında bulundular.

Muharrem Değerli ihale
usule ile hizmet verilmesine
şu ifadelerle tepki gösterdi,
“İhale usulü ile insan
sağlığına hizmet edilmez.
Sağlık Bakanlığı’nın
ortaya koyduğu
uygulamalar diş
teknisyenlerini mağdur
etti. Diş teknisyenliği
mesleği yok olma
tehlikesiyle karşı karşıya”
dedi.

ÇALIŞMA ŞARTLARI
ÖLÜM SEBEBİ OLDU

Kösegil, diş
teknisyenlerinin sıkıntılarını

ortaya koyan bir çarpıcı durumu
daha ortaya koydu. Diş
teknisyenlerinin ağır çalışma
koşulları altında, bunalıma
girdiğini söyleyen Kösegil, ülkenin
çeşitli noktalarından sürekli intihar
haberleri geldiğini kaydetti.
Kösegil, diş teknisyenliğin tehlike
analizinde ‘ağır ve tehlikeli işler’
meslekler grubunda yer aldığını
hatırlattı ve “Kötü çalışma
koşulları ve uzun mesai saatleri
nedeniyle hayatını kaybeden diş
teknisyeni arkadaşlarımız var.
Günde en fazla 7.5 saat mesai
yapılması gerekiyorken, 16
saate kadar mesai tutan
arkadaşlarımız var.
Kullandığımız malzemelerin

çoğu kimyasal. Uzun süre
kimyasallar içerisinde kaldıkları
için meslektaşlarımız silikozis
hastalığına yakalanıyor” şeklinde
konuştu.

Muharrem Değerli, "İhaleyi
alabilmek için gereğinin çok
altında fiyat veren laboratuarlar,
maliyeti düşürmek amacıyla,
çalışma saatlerini arttırma,
kalitesiz, ucuz malzeme
kullanma yollarına başvuruyor.
Bu durum çalışma koşullarını
zorlaştırıyor” dedi.  

Diş Teknisyenleri Federasyonu
Dernekleri Başkanı Şahin Kösegil
şu anda 30 bin kadar diş
teknisyeninin çalıştığını ve
Türkiye’de yılda 8 milyon krom diş

üretildiğinin bilgisini
verdi. Kösegil, sektörde
meslek belgesi olmadan
çalışan sayısının 17
binlerde olduğunu
kaydetti.

Sektörde ciddi bir
denetime ihtiyaç
duyduklarını aktaran
Kösegil, sorumluları
göreve davet etti.
Diş laboratuarlarında
yetkisiz çalışan
kişilere yer
verilmemesini, belgesiz
çalışanların eğitilip
Sağlık Bakanlığı’nca
belge verilmesini
talep etti.

30 bin teknisyen, insani şartlar istiyor

SAĞLIĞIN
İHALESİ OLMAZ

Türkiye’deki diş teknisyenleri odaları, Diş Teknisyenleri Dernekleri Federasyonu çatısı altında bir araya geldi.

Şahin Kösegil,  meslektaşlarının çalışma
şartlarının ölümlere neden olduğunu belirtti.
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Gümrük ve Ticaret eski
Bakanı Hayati Yazıcı,
kredi ve kefalet

kooperatiflerinin son yılda esnafa
verdiği desteğin rekor seviyeye
çıktığın söyledi. Yazıcı, kefalet
verebilecek durumda olan 848
kredi kefalet kooperatifinin,
yaklaşık 307 bin esnafa veya
küçük işletmeye 11.4 milyar TL
kredi kullandırıldığını bildirdi. 

Yazıcı, "2002 yılının sonunda
154 milyon TL olan kredi hacmi,
yaklaşık 74 kat rekor artışla
11,4 milyar TL'ye ulaşmıştır"
dedi. 

Yazıcı, 2002-2014 döneminde
Türkiye genelinde kredi ve
kefalet kooperatifleri aracılığıyla
yaklaşık 870 bin küçük işletme
veya esnaf ve sanatkârın düşük
faizli kredi imkanından
yararlandığını vurguladı.

Gümrük ve Ticaret eski Bakanı
Hayati Yazıcı, 30 Haziran 2014
itibarıyla kefalet verebilecek
durumda olan 848 kredi kefalet
kooperatifin dağıtım ağlarıyla
yaklaşık 307 bin esnafa veya
küçük işletmeye 11.4 milyar TL
kredi kullandırıldığını bildirdi.
Yazıcı, 2002 yılı sonunda
154 milyon TL olan kredi
hacminin, 30 Haziran 2014

itibarıyla 74 kat rekor artışla
11.4 milyar TL'ye ulaştığını
vurguladı.

ESNAF VE KÜÇÜK İŞLETME
KREDİLERİNDE REKOR
ARTIŞ

Yazıcı, kredi kefalet
kooperatiflerinin kullandırdığı
kredilerle ilgili açıklamalarda
bulundu. Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı'nın, kredi kefalet
kooperatifleri aracılığıyla
kullandırttığı Hazine destekli,

düşük maliyetli kredilerle küçük
işletmelerin, esnaf ve
sanatkarların faaliyetlerini
sürdürmesine imkan sağladığını
vurgulayan Yazıcı, küçük
işletmelere önemli ölçüde destek
verdiklerini ifade etti. 

Türkiye'nin 81 ilinde kurulan
bine yakın kredi ve kefalet
kooperatifinin, kredi kuruluşu
olan Halk Bankası ile küçük
işletmeler arasında taşıma ağları
gibi işlev göstererek krediyi küçük
işletmelere taşıdığını hatırlatan

Gümrük ve Ticaret eski Bakanı Hayati Yazıcı, 30 Haziran 2014 itibarıyla kefalet
verebilecek durumda olan 848 kredi kefalet kooperatifin yaklaşık 307 bin 
esnafa veya küçük işletmeye 11.4 milyar TL kredi kullandırıldığını bildirdi.

12 MİLYAR TL’LİK  
REKOR KREDİ

Hayati Yazıcı
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Yazıcı, şunları kaydetti:
"30 Haziran 2014 itibarıyla;
kefalet verebilecek durumda
olan 848 kredi kefalet
kooperatifin dağıtım ağlarıyla
yaklaşık 307 bin esnafa veya
küçük işletmeye 11.4 milyar TL
kredi kullandırıldı.Kredi kefalet
kooperatifleri, küçük
işletmenin ve bankanın
sigortasıdır. 2002 yılının
sonunda 154 milyon TL olan
kredi hacmi, 30 Haziran 2014
itibarıyla yaklaşık 74 kat rekor
artışla 11.4 milyar TL'ye
ulaşmıştır. 2002 yılından bu
yana küçük işletmelere toplam
36 milyar TL'lik kredi kaynağı
tek güvence kapısı kredi ve
kefalet kooperatiflerimiz
aracılığıyla küçük işletmelere
ulaştırıldı."

"KÜÇÜK İŞLETMEYİ
OLUMSUZ KREDİ SİCİLİ
ALMAKTAN KURTARIYOR"

Bakanlığın görev alanında yer
alan TESKOMB'un ve bağlı
birliklerinin koordinasyonunda
işleyen kredi kefalet kooperatifi
sisteminin bünyesinde biriktirdiği
teminat fonları ve diğer varlıkları
ile çarkları döndürdüğünü ifade
eden Yazıcı, küçük işletmeyi
olumsuz kredi sicili almaktan
kurtararak krediye erişimini
devam ettirdiğini, kendisiyle
işbirliği yapan kredi kuruluşuna
garanti sağladığını vurguladı.

Kredi ve Kefalet Kooperatifleri
aracılığıyla Türkiye Halk
Bankası kaynaklarından
2002-2014 döneminde Mali
Bütçeye toplam 2 milyar 553
milyon 973 bin 200 TL'lik
ödenek konulduğunu belirten
Yazıcı, bu ödeneklerin
2 milyar 244 milyon 282 bin TL'lik
kısmının aynı dönemde küçük
işletmelere, esnaf ve sanatkarlara

faiz indirimi olarak
kullandırıldığını vurguladı.

"YOĞUN İLGİ ARTARAK
DEVAM EDİYOR"

2002-2014 döneminde Türkiye
genelinde kredi ve kefalet
kooperatifleri aracılığıyla yaklaşık
870 bin küçük işletme veya esnaf
ve sanatkârın düşük faizli kredi
imkanından yararlandığını
vurgulayan Hayati Yazıcı,
açıklamalarına şöyle devam etti:
"Kredi kefalet kooperatifleri
kamu desteklerinin küçük
işletmelere aktarılmasında
önemli bir tecrübe olmuştur.
Kooperatif kredilerine esnaf ve
sanatkârımızın yoğun ilgisi
artarak devam ediyor.
Hükümetimizin küçük
işletmelere, esnaf ve sanatkâra
verdiği önem doğrultusunda,
bu kesime tahsis ettiğimiz
kaynaklar büyük ilgi
görmüştür. Bu amaçla, 2014 Yılı
Bütçesi için ise kaynak miktarı
528 milyon 108 bin TL'dir. Kredi

kefalet kooperatiflerinin
aracılık ettiği kredilere 2014
yılında da küçük işletmeler
yoğun ilgi göstermektedir. Bu
ilginin bir başka göstergesi de,
2014 bütçesinde tahsis edilen
söz konusu ödeneğin 240
milyon TL'lik kısmı 2014 yılının
daha ilk altı ayında
kullanılmış olmasıdır. Bu
talebin yıl sonuna kadar da
artarak devam edeceği
beklentisi karşısında, küçük
işletmelerin, esnaf ve
sanatkarın kooperatifler
aracılığıyla kullanacağı kredi
hacminin bu yılda da rekor
kıracağı öngörülmektedir."

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
ise, artan kredi taleplerinin
esnafın içinde bulunduğu
durumu yansıttığını belirterek,
TESKOMB’un bu konuda önemli
bir işlevi yerine getirdiğini
söyledi. Yılmaz ayrıca İstanbul
Kredi Kefalet Kooperatiflerinin
yöneticilerine de gayretlerinden
dolayı kutlayarak teşekkür etti. 

BİR YILDA 307 BİN ESNAF KREDİ ALDI

12 MİLYAR TL’LİK  
REKOR KREDİ

Kredi kooperatifleri esnafa can suyu oldu. Esnaf faizlerin düşük olması
nedeniyle bankalardan çok kredi kefalet kooperatiflerini tercih etti.
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İnternetten çiçek alanların
şikayetleri çığ gibi arttı

Yaz sezonunda
çiçekçilerin en bereketli
dönemlerini geçirdiği

düşünülür. Biz de bu sorunun
cevabını almak üzere İstanbul
Çiçekçiler Odası Başkanı Sunay
Çalışır’ın kapısını çaldık. Çalışır,
yaz ayı boyunca esnafın
çiçeklerinin solmak zorunda
kaldığını söyledi. Çalışır bu
duruma gerekçe olarak,
Ramazan’ın yaza gelmesi,
havaların aşırı sıcak olması, haksız

rekabet ortamının giderek
büyümesi gibi nedenleri sıraladı.

KRİZ DÖNEMİNDEYİZ
Sunay Çalışır, sorunların yaz

aylarıyla sınırlı olmadığını,
sektörün giderek kan kaybettiğini
belirtti. Sunay Çalışır, düğün
sektörü ile işlerinin bir gittiğini
söylerken, “Onların durumu
bizleri direk etkiliyor” şeklinde
konuştu. 

Çalışır, ”Yaz ayları çok kötü

geçti. Ama sanılmasın ki diğer
dönemlerde durumumuz iyi.
Çiçekçi esnafı, işini aşını
kaybediyor. Bütün bir esnaf kan
ağlıyor. Her zaman yaz ayları,
bizlerin belini doğrultması için
bir fırsat olmuştur. Ama
biliyorsunuz Ramazan, yaz
aylarına denk geldi. Dolayısıyla
düğünler ertelendi. Bu nedenle
neredeyse bütün bir yazı boş
geçiriyoruz. Yazın çiçekleri
muhafaza etmek zordur.

“Çiçekçi esnafının en kötü sezonu, perişan olduk” bu sözler İstanbul
Çiçekçiler Odası Başkanı Sunay Çalışır’a ait. Çalışır, esnaf için çok kötü
geçen yaz sezonu ardından İstanbul Esnaf Dergisi’ne içini döktü.

Sunay Çalışır, esnafın 2014 yazında
iflas noktasına geldiğini söyledi.
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Aldığımız ürünler çürüyor.
Sürekli zarardayız” ifadelerini
kullandı.

Çalışır, çiçekçi dükkanında bir
sezonda uğradığı maddi zararın 40
bin TL boyutunda olduğunun da
bilgisini verdi.

İNTERNET SİTELERİ HALKI
KANDIRIYOR

Çalışır, sektörün en büyük
sorunlarından biri olarak gördüğü,
internet üzerinden çiçek satan
alışveriş sitelerinin halkı
kandırdığını söyledi. Çalışır,
vatandaşın internet üzerinden
sipariş ettiği ürünle, vatandaşa
teslim edilen ürünün aynı
olmadığını belirtti. Bu yönde 1500
yakın şikayetin kendilerine
ulaştığını söyleyen Çalışır,
vatandaşın esnaf odasının bu
kurumlardan sorumluğu olduğu
şeklinde bir yanılgıya düştüğünü
kaydetti. 

Kalitesiz, solmuş hatta çürümüş
çiçeklerin vatandaşlara satıldığını
kaydeden Çalışır, konunun
muhataplarıyla konuştuğunda ise
şok edici bir cevap almış. Çalışır,
“Bizim sorumluluğumuzda
olmamasına rağmen. Gittim bu
internet sitelerinin sahipleriyle
görüştüm. Maksat sektörün adı
çıkmasın, zarar görmesin;
vatandaş da daha fazla mağdur
olmasın istedim. Kendilerine,
‘internet sitelerinizden kaynaklı
çok sayıda sorun yaşanıyor.

Vatandaş şikayetini bize iletiyor;
hep kötü ürün gönderiyor
muşsunuz’ dediğimde, ‘olsun
bizim aylık 5000 bin müşterimiz
var. Biri gider yeni müşteri gelir“
dediğini aktardı.

Çalışır, birçok meslekte olduğu
gibi her fırsatta esnaftan alışveriş
yapma tavsiyesini yineledi ve
esnafın büyük şirketler gibi
vatandaşa kötü ürün
satamayacağını belirtti.
Çalışır, esnafın aldığı terbiyeden
dolayı, tok satıcı gibi
davranamayacağını ve vatandaşa
kötü mal satamayacağını dile
getirdi. 

Çalışır, ”Bir internet sitesi
üzerinden esnaftan alışveriş
yapmayı mümkün kılan bir
sistemi neden kurmuyorsunuz?”
şeklinde soruya ise, ”Maddi
imkansızlık nedeniyle
yapamıyoruz” şeklinde cevap
verdi.

İstanbul Çiçekçiler Esnaf
Odası’nın 1000’e yakın üyesi
olduğunu aktaran Çalışır, aidatları
toplamakta sıkıntı yaşandığını
kaydetti. Birçok projesi olduğunu
belirten Çalışır, sermaye
yetersizliğinden bütün planların
rafta kaldığından yakındı. 

ÇİÇEKLERLE BİRLİKTE
SOLUYORUZ

Sunay Çalışır, meslekte yaşanan
sıkıntılar nedeniyle sağlığını
kaybettiğini söyledi ve sağlığını
kaybeden tek kişi kendi  olmadığını
belirtti. 10 yaşından beri çiçekçilik
yaptığını kaydeden Çalışır,
çocuklarının babalarının durumunu
gördükten sonra dükkanın kapısın-
dan bile geçmek istemediğini
aktardı. Çalışır, “Çocuklar benim
nasıl yıprandığımı görüyor.
Onların da gözü korkuyor haliy-
le. Asla çiçekçi olmayacaklardır;
ben de istemem doğrusu. Bu
mesleğin geleceği pek aydınlık
değil” şeklinde konuştu.

ÇİÇEK BÜFELERİ İŞ
YAPAMIYOR

İstanbul Büyükşehir Belediyesi
Kültür A.Ş. tarafından çiçek satış
büfeleri projesinin istenilen
başarıya ulaşamadığını söyledi.
Çiçek büfelerinin, haksız rekabet
yarattığı ve esnafa çok büyük
zararlar verdiği yönünde çok sayıda
eleştirisi bulunan Çalışır, konuyu
mahkemeye de taşımıştı. Çalışır,
çiçek büfelerinin kapanmaya yüz
tuttuğunu ve bu projeye dair
kaygıların hafiflediğini dile getirdi.  

SUNAY BAŞKAN “EN KÖTÜ SEZONUMUZ”

Çalışır, işyerlerine alınan çiçeklerin müşteri bulamamaları nedeniyle
kısa sürede çürüyüp, ziyan olduğunu aktardı.



Türk esnaf sanatkarı, her yıl Eylül ayını
ecdadının yaşam tarzını hatırlayarak
geçirir. Ahilik kutlamaları program-

larında sahnelenen şed kuşanma programları,
sempozyumlar, konferanslar insan ilişkilerinde
geçmişten gelen saygınlığın dünden bugüne
aktarılması gayretleridir.  

Son 5 yılda Ahilik kutlamalarının en
görkemlisi İstanbul’da gerçekleşti. Bir hafta
boyunca süren program bu sene daha da
renkli görüntülere sahne olacak. İstanbul
caddelerindeki renkli kortejler ve sahnelenen
oyunlar, özellikle gençlere ve yeni nesillere
önderlik edecek cinsten etkinlikler olacak.

Ancak bu seneki Eylül, Türk esnaf
sanatkarına 4 yılda gelen bir heyecanı da
birlikte yaşatacak.

TESK Genel Kurulu’ndan bahsediyorum. 4 Yıl
aradan sonra bu yılki genel kurulda ilk defa
güçlü bir DEĞİŞİM grubu mevcut yönetime
karşı aday olduğunu açıkladı. İşte bu açıklama
4 yılda yaşanan heyecanı bu yıl katlanarak
artıracak gibi görünüyor. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın başkanlığın-
daki DEĞİŞİM grubunun TESK yönetimine aday
olacağı haberi ülke genelinde heyecanla
yankılandı. İl birlik yönetimlerinin, “TESK
yönetiminde değişim gerek” şeklindeki
söylemleri bu konudaki ihtiyacı net bir şekilde
ortaya koyuyordu. Esnaf sanatkarın mesleki
menfaatlerini ilgilendiren konularda somut
adımların atılmadığını gören Anadolu birlik
başkanlarının değişim istekleri bu açıdan
büyük önem taşıyor. Bir kan değişimi ya da
yeni bir yönetim grubu TESK’e yeni kazanımlar
sağlayacaktır. 

Faik Yılmaz’ın Türk esnaf ve sanatkarlarına
ışık tutacak, TESK’i adeta havalandıracak güzel
projeleri olduğunu biliyorum. Yeter ki yöne-
time getirilsin ve orada hizmet imkanı bulsun.
Nitekim O’na inananlar çevresinde toplanıyor

yeni bir heye-
cana, yeni
zafere ortak
olmak için
hazırlanıyor.
Mücadele zor olsa da Faik Yılmaz’ın zoru
sevdiği de bilinen bir gerçek. TESK ve Faik
Yılmaz için hayırlısını diliyoruz.

Yılmaz’ın TESK Genel Başkanlığı’na adaylığı
elinizdeki sayımızda ilk haber olarak yerini aldı.
İkinci önemli haber Perakende Yasa Tasarısı’nın
TBMM’ye sevki oldu. Çünkü yılların umudu
olan yasanın aksaklıkları düzeltmesi bek-
leniyor.

Elinizdeki bir önemli haber de illerde esnaf
birlikleri sicil müdürlüklerine kayıt ücretlerinin
yüksek oranda fark etmesiyle ilgili. Büyükşe-
hirlerde sicile kayıt ücretinin 506 liraya çıkarıl-
ması yeni kayıt yaptıracak esnafı ticaret
odalarına yönlendiriyor. Bu da odalar ve birlik-
lerde kan kaybına yol açıyor.

Bir önemli açıklama da Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek’ten geldi. Şimşek esnafın
desteklenmesi gerektiğini belirtirken yeni
işyeri açanlardan 3 yıl vergi alınmaması gerek-
tiğini söyledi. Bu güzel haberde sayfalarımızda
yerini aldı.

Gümrük ve Ticaret eski Bakanı Hayati
Yazıcı’nın esnafa bu yıl verilen 11.4 milyar TL
kredi tutarı da bu sayıda önemli bir haber
oldu. Bu haber de esnafın içinde bulunduğu
durumu yansıtmaya yetiyordu.

Ağustos’un sonlarında gelen bir haber de
kuyumculara müjde oldu. İstanbul Kuyumcular
Odası Başkanı Norayr İşler’in uzun süredir
uğraş verdiği BDDK görüşmelerinden olumlu
cevap geldi. Ve yakında altında yeniden taksitli
satışlar başlayacak. Daha bir çok güncel
haberleri bulacağınız bu sayıyı keyifle
okumanızı ve hoş bir vakit geçirmenizi
diliyorum. Sağlıkla kalın. 

EYLÜL’E, 
İYİ HABERLERLE…

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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Yaşanan gecikme emlak
vergisinden Bağ-Kur'a
kadar birçok kalemde

borcu olanları tedirgin ederken;
Maliye ve Sosyal Güvenlik Kurumu
(SGK), yaklaşık 100 milyar liralık
alacağı üzerindeki hacizleri yasa
çıkıncaya durdurdu.

Mektuplar iptal edildi
Maliye, vergi borcu olanlara

gönderilen haciz mektuplarını
iptal ederken, vergi dairelerini de
torba yasayı beklemeleri
konusunda uyardı. Vergi daireleri,
geçtiğimiz aylarda trafik
cezasından motorlu taşıt vergisine
kadar geçmişte borcu olanları
belirleyerek haciz mektubu
göndermişti. Mektuplarda,
ödenmeyen borçların takibi
sırasında haciz yaşanmaması için
ilgili vergi dairelerine başvuru
yapılması çağrısı yapıldı. Bu
konudaki şikayetlerin artması
üzerine mektupların gönderimi de
durduruldu.

Tarih değişecek mi?
Torba yasa tasarısında, 30 Nisan

2014'e kadar olan borçların
yapılandırılması öngörülüyor. Bu
tarihin değişip değişmeyeceği
merak ediliyor. Yüzlerce mükellef,
'sonraki tarihleri de kapsayabilir'
beklentisi ile vergi borçlarını

ödemeyi beklemeye aldı. Gelen
yoğun talepler nedeniyle bu
tarihin ileri bir tarihe kaydırılması
gündemde. Maliye, bu konudaki
talepleri dikkate alarak teknik
çalışma başlattı.

İş dünyası da bekliyor
Meclis'e Haziran'da sunulan ve

yaklaşık 40 gün komisyon
görüşmeleri süren tasarının 126
maddesi tamamlandı. Ancak
geri kalan 22 maddenin
görüşmeleri ileri bir tarihe kaldı.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
"Tasarının büyük bölümü zaten
kabul edildi. Sayın
Cumhurbaşkanı'nın yemin
töreni sonrası Meclis hemen
toplanmalı ve yasayı çıkarmalı"
çağrısı yaptı.

5 bölüm tamamlandı
Toplam 6 bölümden oluşan

torba yasa tasarısının ilk 5
bölümünün görüşmeleri
tamamlandı. Kanunun
görüşmelerine 1 Ekim'de
açılacak yeni yasama döneminde
devam edilecek. 

Torba tasarı, Soma'daki
maden kazasında yaşamını
yitirenlerin ailelerine yardıma
ilişkin maddeler ve kamu
alacaklarının yeniden
yapılandırılması dahil birçok
konuda düzenlemeleri içeriyor.
Yasa tasarısında ayrıca taşeron
işçilerin özlük haklarının
iyileştirilmesi, kadın çalışanların
doğum borçlanmasının 3
çocuğa çıkması gibi düzenlemeler
de var.

TORBADA 2 AYLIK GECİKME

20 milyon kişiyi ilgilendiren
vergi ve prim affı 2 ay gecikecek

20 milyon kişinin beklediği torba tasarının yasalaşmasının Ekim’e kalması 
tedirgin ederken; Maliye ve SGK da hacizleri durdurdu.

Vatandaş belirsizlikten dolayı tedirgin; bir an önce Torba Yasa’nın
çıkmasını istiyor.



HABER

Kredi kartı ile internet
üzerinden alışveriş
sırasında dolandırıcıların

ağına düşenlerin ve uzmanların
uyarılarına rağmen mağduriyetler
devam ediyor.

Özellikle sanal alemde yapılan
alışverişlerde birçok vatandaş
mağduriyet yaşıyor. Konuyla
ilgili vatandaşları uyaran
Emniyet Genel Müdürlüğü Siber
Suçlarla Mücadele Daire
Başkanlığı, vatandaşların
bankalardan gelen SMS'lerin
içeriğini üçüncü kişilerle
paylaşmamalarını, mesajları yine
bankalara teyit edilmesi
gerektiğini öğütledi.

Bir vatandaşın, "Sanal
ortamda alışveriş yaparken,
siber suçlara zemin hazırlayan
en sık yapılan hatalar neler?"
sorusunu cevaplandıran
Siber Suçlarla Mücadele Daire
Başkanlığı, cep telefonu ile
arayarak kendilerini polis,
savcı, bankacı ya da diğer
kamu görevlisi olarak tanıtan
şahıslara itibar edilmemesi
gerektiğinin altını çizdi. Yapılan
açıklamada şu ifadelere yer
verildi: "Sizlerden talep edilen
kimlik ve kredi kartı bilgilerini
ne suretle olursa olsun
paylaşmamalısınız. Bankalar

tarafından gönderilen SMS’ leri
üçüncü şahıslar ile
paylaşmamalı, gelen SMS
içeriğini teyit etmek için
bankalar ile görüşmelisiniz.
Sizler, güvenlik güçleri
tarafından sadece davet amacı
ile aranmaktasınız, kredi kartı
ve kimlik bilgilerinizin talep
edilmediğini unutmayınız.
Google ve benzeri arama
motorlarında ilk sıralarda çıkan
sitelerin güvenli olduğu
kanaati yanlıştır.
Dolandırıcıların ilk yaptığı iş
arama motorlarına kendi
sitelerini tanıttırmak ve
belirledikleri kelimeler

arandığında ilk sırada
çıkmalarını sağlamaktır. Bunun
için güvenli olduğunu bildiğiniz
sitenin tam adresini adres
çubuğuna yazarak
bağlanmalısınız."

Esnaf odaları, dolandırma
vakalarının yanı sıra internet
üzerinden alışverişte yaşanan
bir başka sorunu daha dile
getirdiler. İnternet üzerinden
talep edilen ürün ile müşteriye
gönderilen ürünün aynı
olmadığını söyleyen esnaf
temsilcileri vatandaşları uyardı
ve “İnternette gördüklerinize
aldanmayın” şeklinde
konuştular.

SANAL ALIŞVERİŞ
YAPANLARA KRİTİK UYARI
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İnternet kullanımının yaygınlaşmasıyla birlikte bilişim suçlarında da belirgin
artış gözleniyor. Bilişim suçlarında ise başı, alışveriş siteleri çekiyor.

Alışveriş siteleri tehlike saçıyor. Emniyet bu konuda vatandaşları 
uyarsa da hala dolandırma vakalarına sık rastlanıyor.

MODERN SİTE, AÇILIŞA GÜN SAYIYOR
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İstanbul Matbaacılar ve Ciltçiler Esnaf Odası’nın katkılarıyla temeli atılan
3. Matbaacılar Sitesi’nin inşası tamamlandı. Matbaacılar yeni hizmet
yerinde daha elverişli imkanlarla çalışacak.

Matbaacılar
yeni sitesine kavuştu

İnşaatını uzun zaman önce
başlanan sitenin yapımı
tamamlandı. Daha önce

Bağcılar’da ve Topkapı’da bulunan
matbaacılar sitesine Haramidere’de
yeni birisi eklendi. İstanbul
Matbaacılar ve Ciltçiler Esnaf Odası
ve III. Matbaacılar Sanayi Sitesi
Yönetim Kurulu Başkanı olan Orhan
Öztürk, sanayi sitesinin esnafa ve
Tüm ülkeye hayırlı olması
dileklerinde bulundu ve site
hakkındaki görüşlerini paylaştı. 

Öztürk, ”İstanbul’un fethine
denk gelen hayırlı bir günde, 29
Mayıs 2004 tarihinde temeli atılan
III. Matbaacılar Sitesi, bir kısım
makine aksamındaki eksikler
dışında bitmiş durumdadır.
Sitemiz, AVM’ler gibi, büyük
bölümü boş, atıl vaziyette kalan,
esnaf faaliyetlerini engelleyen
değil, tam tersine Türk

Matbaacılık camiası için, bir
örnek, ivme merkezi olması
amacıyla planlanmış ve bu amaca
uygun olarak inşa edilmiştir.
Kooperatif ortaklarımızın büyük
çoğunluğu sektörün içinden
gelmiş ya da sektöre yardımcı
hizmetler sunan meslek
dallarından kişi ve kuruluşlardan
oluşmuştur. Esnaf ve matbaacılık
camiasına hayırlı olması temenni
ediyorum” ifadelerini kullandı. 

AVRUPA’NIN EN BÜYÜĞÜ
Matbaa sektörüne hizmet

verecek sanayi sitesinin
kapasitesiyle, Avrupa ve
Ortadoğunun en büyük tesisi
olacağı açıklandı. % 37 kat
karşılığında Kooperatif olarak 2005
yılında yapımına başlanan site, 5
bloktan oluşuyor. +19.50 kat
yüksekliğine sahip her bloğun

bodrumu, terası ve otoparktı
bulunuyor. 

Sanayi sitesini, ”Sektörün
ihtiyaç duyduğu çağdaş, modern
yeni işyeri” olarak tanımlayan
Orhan Öztürk, “Meslek Odamızın
önayak olması ile inşası gerçekleş-
tirilen, Topkapı’daki I. ve II.
Matbaacılar Sitesi’nin sektörümüz
için yetersiz kalıyordu. Matbaacı-
lık sektöründeki makine parkının
yenilenmesi ve boyutlarının
büyümesinin doğurduğu ihtiyaç
karşısında, sektörümüzün lüzum
duyduğu, sektör merkezi olmaya
aday bir siteyi esnafın hizmetine
sunduk” şeklinde konuştu. 

Öztürk, site ortaklarının,
kendilerine tahsisli alanları dekore
etmeye başladığını da duyurdu ve
çok yakın bir zamanda, tam
kapasiteyle faaliyete geçeceklerinin
bilgisini verdi. 

Orhan Öztürk

Matbaacıların Haramidere’deki modern
sitesi, bölgede göz kamaştırıyor.

MODERN SİTE, AÇILIŞA GÜN SAYIYOR



Aralarında Türkiye’ninde bulunduğu
OECD 33 üyeli ekonomik ve siyasi
bir teşkilattır.  Bu üye ülkelerin

bazılarının ismini vermek gerekirse ABD,
Yunanistan, Şili, İspanya, Macaristan, Polonya,
Belçika, Almanya, Fransa, İngiltere, İsrail gibi
ülkelerin isimlerini sayabiliriz. 

OECD ‘nin 2013 Mayıs ayında yayınlanan
ekonomik raporunda, OECD ülkelerinde 2008
yılından bu tarafa ekonomik kriz sebebiyle
halkın yoksulluğu 2007 yılındaki seviyesini
korurken, Türkiye’de ekonomik krizin etkisiyle
yoksulluğun % 20 oranında arttığı, 33 ülke
sıralamasında son 3. sıraya yerleştiği, ayrıca
27 AB ülkesi arasında yapılan sıralamada ise
son sırada yer aldığı görülmektedir. 

OECD kaynaklarının dışında TUİK ‘in de yok-
sulluk ve milli gelirin dağılımı ile ilgili yapmış
olduğu araştırmalar ve diğer meslek kuru-
luşları, sivil toplum kuruluşlarının yapılan
araştırmaları da  OECD raporlarını doğrula-
maktadır.  

O halde ülkemizde sürekli ekonominin
büyüdüğünü dile getirenlerin ve refahın art-
tığını dilinden düşürmeyenlerin aşağıda belir-
tilen tablo karşısında ne söyleyeceklerini
merak etmekteyim? 

Halkımızın % 20’ye yakın bölümü yani 15
milyon insanımız yoksul durumda… Yaklaşık
10 milyon insanımızın hiçbir geliri olmadığı
için yeşil kart kullanması, işçi memur ve

esnafların kullandığı tüketici kredileri, kredi
kart borçlarının yaklaşık 400 milyar TL’ye ulaş-
ması, ekonominin motoru olan esnaf ve
sanatkarların maddi sıkıntılardan dolayı
işyerlerini süratle kapatıp, işçi durumuna
düşmesi, 200 bine yakın küçük ölçekli işlet-
melerin borçlarının ödeyemeyerek icra taki-
bine uğramasının nedeni nedir?

Nedeni gayet açıktır. Milli gelirin dağılımın-
daki adaletsizliktir. Anlaşılıyor ki büyüyen
ekonominin nimetlerinden geniş halk kitleleri
değil, küçük gruplar istifade etmektedir.  

Sosyal yönü olmayan bu tür ekonomik
modellerin maalesef uzun süreli uygulanma
imkanı yoktur. Çünkü bu tür modeller işsizlik,
yoksulluk, kültür erozyonu yaratarak
toplumda yaşanan sosyal barışı bozmaktadır.
Tek çare refahı tabana yayabilmek için insan-
larımıza “Tutulmuş balığı yedirmek değil,
balık tutmayı öğretmektir.“ Bunun için tüm
toplum katmanlarını üretime katarak ve üret-
tiğinin karşılığını vererek insanca yaşamasını
sağlamaktır. 

İşte bizi yönetenlerin asli görevi sadaka
veya yeşil kartlara mahkum etmek değil, özel
sektör veya devlet tarafından üretim yapa-
bilecek fabrikalar, atölyeler, işletmeler kurarak
işgücümüzün tamamını çalışarak para kazan-
maya teşvik etmektir. 

FAKİRLİKTEN KURTULMANIN TEK YOLU
ÇALIŞMAK VE ÜRETMEKTİR…

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

ÇARE, 
REFAHI

TABANA YAYMAK 
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İSTESOB’DAN YENİ BİR PROJE DAHA…

İstanbul esnafının 
enerji verimliliği artacak

İSTESOB, İstanbul Kalkınma
Ajansı ile yine bir ilke daha
imza attı. İSTESOB enerji

verimliliği ve temiz enerji kaynakları
konusunda esnafa eğitim verecek.
Proje kapsamında İstanbul’un enerji
yoğunluğunun ve sera gazı
salınımının azaltılmasına katkı
sağlanacak.

İstanbul Esnaf ve Sanatkârlar
Odaları Birliği’nin hayata geçirdiği
projelere bir yenisi daha eklendi.
İSTESOB ve İKİTELLLİ OSB’nin VTE
alanındaki eğitim ve danışmanlık
kapasitesinin güçlendirilmesi
projesi, İstanbul Kalkınma Ajansı
2014 Yılı Mali Destek Programların-
dan Verimli ve Temiz Enerji Mali
Destek Programı tarafından kabul
edildi.

1 Eylül 2014 tarihinde
başlayacak projenin, 1 yıl süreceği
belirtildi. Proje kapsamında
yapılacak çalışmalar şu şekilde
açıklandı; “Yenilenebilir Enerji ve

Enerji Verimliliği Eğitim ve
Danışmanlık Merkezi ile İSTESOB
ve İkitelli OSB’de konuya ilişkin
fiziki, teknik ve beşeri kapasite
oluşturmak. Esnaf-sanatkârın
enerji tasarrufu ve enerji verimli-
liği konusundaki bilgi ve farkın-
dalık düzeylerini yükseltmek.
Temiz enerji kaynakları
konusunda faaliyet gösteren ya
da göstermek isteyen işletmelere
yönlendirici ve destekleyici
hizmetler sunarak kurumsal
kapasitelerini güçlendirmek.
Kurulacak Yenilenebilir Enerji ve
Enerji Verimliliği Eğitim ve
Danışmanlık Merkezi’nde (Güneş
Okulu) Fotovoltaik ve Solar
Thermie konularında verilecek
meslek geliştirme eğitimleri ile
bu alandaki nitelikli insan gücü
açığının giderilmesine katkı
vermek. Almanya’da işletmeleri
temsil eden meslek kuruluşları-
nın yenilenebilir enerji kaynakla-
rı ve enerji verimliliği konusun-
daki eğitim ve danışmanlık hiz-
metlerine yönelik iyi uygulama
örneklerini incelenmek ve
Türkiye’ye uyarlamak. “

İSTESOB ve İkitelli OSB’nin enerji
verimliliği ve temiz enerji kaynakları
konusunda vereceği eğitim, danış-
manlık ve destek hizmetleri için
İstanbul Kalkınma Ajansı tarafından
700.000 bin TL’lik bütçe ayrıldı.

“ESNAF ÇEVRE DOSTUDUR”
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

enerji verimliliği projesiyle yalnızca
esnafa ve Türkiye’ye değil, tüm
dünyaya olumlu katkılar
sağlanacağını belirtti. Yılmaz
projeye katkılarından ötürü,
İstanbul Kalkınma Ajansı’na
teşekkür etti. 

Yılmaz, ” Esnaf olarak
doğaya karşı da sorumluluğumuz
var. Sosyal sorumluluklarından
asla kaçmayan esnaf, çevrenin ve
atmosferin kirletilmesine
karşı da elinden geleni yapmaya
hazır. Bunun bilincinde olarak
İSTESOB ve İOSB el ele verdik.
Çevresine duyarlı, enerji
alanında faaliyet
gösteren/gösterecek olan
işletmelerin kapasitelerinin
geliştirilmesine destek olmak ve
böylece enerji tasarrufu, enerji
verimliliği ve temiz enerji
uygulamalarının
yaygınlaştırılmasını
sağlayacağız“ şeklinde
konuştu.

İSTESOB enerji alanındaki bir projeyi daha İkitelli OSB ile birlikte hayata
geçiriyor. Yenilenebilir enerji konularını içeren proje bir yıl sürecek.
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İstanbul Emlak
Komisyoncuları ve
Danışmanları Esnaf Odası

Başkanı Nizameddin Aşa,
projelerini İstanbul Esnaf Dergisi’ne
anlattı. Esnaf ile oda arasındaki
bağın yıllar içinde koptuğunu ifade
eden Aşa, öncelikli amacının bu
bağı tekrar tesis etmek olduğunu
ifade etti. Aşa, İstanbul’da
emlakçılık sektöründe kayıt dışının
100 bini aştığını kaydetti. Aşa,
üyelerine yönelik yeni bir hizmet
hakkında da bilgi verdi. İstanbul
Emlak Komisyoncuları ve
Danışmanları Esnaf Odası üyeleri,
Eylül ayından itibaren, işlerinin
büyük bir kısmını internet
üzerinden halledebilecek. Aşa, en
büyük arzusunun da emlakçılık
sektörünü düzenleyen bir yasanın
çıkması olduğunu söyledi.  

BU KADAR BAŞIBOŞ BAŞKA
SEKTÖR YOK

Nizameddin Aşa, inşaat sektörü
ve emlak komisyonculuğunun
yasal bir çerçeveye sahip
olmadığını ifade etti ve emlak
komisyonculuğunu düzenleyen bir
yasaya acil ihtiyaç duyduklarını
söyledi. Aşa, sektörün büyüklüğü
göz önüne alındığında, bu

durumun son derece düzensiz
bir ortam yarattığına dikkat
çekti. 

Aşa, tespitlerine şöyle devam
etti: “İnşaat sektörü ülke
ekonomisinin yüzde 40’nı
oluşturmuş, dinamosu halini
almıştır. Emlak komisyoncuları
da bu çarkın dönmesinde rol
oynayan önemli bir unsurdur.
Şimdi her iki iş kolu da,
sektörlerini ilgilendiren bir
yasadan muaf durumdadır.  Bu
kadar başıboş bırakılan başka bir
sektör yok. Bunun ceremesini en
çok biz emlak komisyoncuları

çekiyoruz. Tabi devlette kayıt dışı
nedeniyle zarara uğruyor.” 

Aşa, emlak komisyonculuğu için
bir tasarı üzerinde çalıştıklarını
kaydetti. Oda başkanı Aşa, İstanbul
Emlak Komisyoncuları ve
Danışmanları Esnaf Odası
girişimleri doğrultusunda, diğer
illerdeki emlakçı esnaf odalarını bir
araya getirdiklerini söyledi. Aşa,
masanın etrafında Ticaret
Odası’ndan temsilciler de
olduğunu söyledi ve yasaya katkı
sunmak isteyen oda sayısının her
yeni toplantıda daha da arttığını
ifade etti.

İstanbul Emlakçılar Esnaf Odası’nın yeni Başkanı Nizameddin Aşa iddialı
konuştu. Aşa, kendilerine yetki verilmesi halinde sektörde yaşanan 
sıkıntılara ve kayıt dışına 1 senede çözüm bulacağını belirtti.

“Yetki verilsin emlakta kayıt dışını

1 yılda bitiririm”

Nizameddin Aşa, konut satışlarındaki düşüşün bir süre daha devam
edeceğini söyledi.
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EMLAKÇILIK 2. MESLEK
OLDU! KAYIT DIŞI 
100 BİNİ AŞTI

Nizameddin Aşa, sektörün
başıboş kalmasından kaynaklanan
sorunlarından biri olarak kayıt
dışını gösterdi. Sadece İstanbul’da
100 binden fazla kayıt dışının
olduğunu söyleyen Aşa,
”Emlakçılık herkesin ikinci
mesleği olmuş. Bakkal, manav,
kasap, kırtasiyecisi herkes
emlakçılık yapıyor. Elinde bir
defter kalemle, müşterileriyle
kahvede buluşup, pazarlık yapan
insan sayısı da hayli fazla.
Kapıcılar ise tam fecaat. Kayıt
dışının büyük bölümünü onlar
oluşturuyor” ifadelerini kullandı.

Aşa, kayıt dışı faaliyet
gösterenleri tespit etmelerine
rağmen yasal yaptırıma sahip
olmadıkları için sonuç
alamadıklarını söyledi. 

Aşa, bakanlık tarafından
denetim yetkisinin ısrarla Tapu
Kadastro Müdürlüğü’nde
olduğunun hatırlatılmasına
rağmen, Tapu Kadastro
Müdürlüğü’nün sorumluluğu
kabul etmediğini aktardı. Aşa,
Tapu Kadastro Müdürlüğü’nün
denetim ekibine sahip olmadığını
aktardı.

Sorumluluğu herkesin birbirinin

üzerine attığı bir ortamda iddialı bir
çıkış yapan esnaf odası başkanı
Aşa, denetim yetkisinin esnaf
odalarına verilmesini istedi. 

Aşa, İstanbul Emlak
Komisyoncuları ve Danışmanları
Esnaf Odası olarak yetki verildiği
takdirde, İstanbul’da sektörü
1 sene içinde düzelteceklerini
söyledi. Kayıt dışına göz
açtırmayacaklarını belirten Aşa,
vatandaşların uğradığı
mağduriyetlerin de önüne
geçeceklerini ifade etti.

Meslek ahlakına uymayarak
vatandaşı zarara uğratan
emlakçılardan da şikâyetçi olan

Aşa, “Onlar suyu bulandıran
birkaç çamur. Birkaç kişinin
yaptığı yanlış bütün bir sektöre
mal ediliyor” dedi. 
HEM PARA HEM ZAMAN
KAZANDIRAN BİR SİSTEM
GELİYOR

Esnaf odası başkanı Aşa, internet
sitesi üzerinden vermeyi hedefle-
dikleri bir proje hakkında bilgi verdi.
Aşa, ”İnternet sitemizde, yalnızca
üyelerimizin girebileceği bir alan
oluşturacağız. O bölümde, çeşitli
firmalardan alınmış teklifler ola-
cak. Nakliyecisinden, camcısına,
internet hizmetine hatta
bankasına kadar emlakçının
ihtiyacı olan bütün meslekler bu
sistemin içinde olacak. Vatandaş
eşyaların taşınması için araç mı
istedi. Emlakçı araç bulmakla
zaman kaybetmeyecek, internet
sitemiz üzerinden yapacağı
işlemle nakliyeci, hizmet almak
isteyen vatandaşa yönlendirecek
ve bundan komisyon alacak. İş
ortaklarımız kesinlikle kurumsal
firmalardan oluşacak” 

Aşa, Eylül gibi sistemin hayata
geçmesini planladıklarını söyledi ve
bütün üyeleri bu sisteme katılmaya
davet etti.

Türkiye İstatistik Kurumu'nun (TÜİK) verilerine göre, konut 
satışlarında, İstanbul yüzde 20.1'e karşılık 

gelen 17 bin 116 ile en yüksek paya sahip oldu. 

YENİ BAŞKANDAN İDDİALI ÇIKIŞ

HERKES EMLAKÇI: Bazı sitelerde, “müteahhit firma ve site yönetimi”
ikinci el  konut satışlarının kendileri üzerinden yapılmasını zorunlu

kılıyorlar. Bu da büyük tepkilere yol açıyor.
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Kentsel dönüşüm ile
birlikte İstanbul’un
çehresi değişmeye

başladı. Kimi vatandaşlar ortaya
çıkan sonuçlardan memnun
olduğunu belirtirken, kimileri bazı
noktalardaki eleştirilerini dile
getiriyor. O isimlerden biri de
İstanbul Marangozlar Esnaf Odası
Başkanı Yavuz Karamürsel.

Karamürsel, kentsel dönüşüm
nedeniyle esnafın dükkanlarından
olduğunu, şehir merkezlerinden
uzak yerlere dükkan açmak
zorunda kaldığından şikayet etti.

Karamürsel duyduğu
rahatsızlığı şu ifadelerle dile
getirdi: ”Kentsel dönüşüm esnafı
mağdur etti. Bina altında çalışan
esnaf, evlerin yıkılmasıyla

dükkansız kaldı. Esnaf kentsel
dönüşüm sonrası gidecek yer
bulamıyor. Bu insanlara yol
göstermek lazım. Özellikle
Fikirtepe’de bunun bariz
örneğini gördük. Zamanında
kendi arsası üzerine iki üç katlı
ev yapıp, altına da marangoz
dükkanını aşan esnaf şimdi yok
oldu. Orada birçok esnaf

İstanbul Marangozlar Esnaf Odası Başkanı Yavuz Karamürsel, kentsel
dönüşüm nedeniyle esnafın çok büyük mağduriyet yaşadığını söyledi.
Karamürsel, marangoz ve mobilyacı esnafı için sanayi siteleri 
oluşturulmasını istedi. Karamürsel mesleki eğitimin, piyasanın 15 yıl 
gerisinden geldiğini de dile getirdi.

“10 BİN MARANGOZ 
İÇİN SİTE GEREK”

Yavuz Karamürsel, odaların güçlendirilmesi için elinden
gelen fedakarlığı yapmaya hazır olduğunu ifade etti.
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bulunuyordu ama şimdi hemen
hepsi işinden oldu”.

Yavuz Karamürsel, mobilyacı,
marangozcu esnafı için sanayi
siteleri yapılmasını istedi. Bu
sektörleri kapsayan İstanbul’da 10
bine yakın işletme bulunduğunu
söyleyen Karamürsel, sanayi
sitelerine duyulan ihtiyacı gözler
önüne serdi. 

TEKNOLOJİ İLE ESNAFI
BULUŞTURMALIYIZ

Odasının imkansızlıklarından
yakınan Karamürsel, maddi
olanaklarının yetersizliğinden
bahsetti. Ortaya koyduğu projeleri
gerçekleştirmek için maddi güce
gereksinim duyan Karamürsel,
hedeflerinin neler olduğunu
açıkladı.

Esnafın, eski usullerle işini
yaptığını savunan Karamürsel,
büyük bir ihtiyaç olarak esnafı
günümüz teknolojisiyle
buluşturmak gerektiğini savundu.
Karamürsel, bu projesi için
profesyonel ekip oluşturmayı
hedeflediğini de belirtti.

Mesleki eğitime yönelik
eleştirilerde bulunan Karamürsel,
mesleki eğitimin günümüz
şartlarını karşılamadığını belirtti

ve iddialı bir şekilde, ”Mesleki
eğitim, piyasa şartlarının 15 yıl
gerisinden geliyor” ifadelerini
kullandı.

GELİN BİRLEŞİM
Oda başkanı Yavuz Karamürsel

yaptığımız söyleşide, son derece
radikal bir çağrıda bulundu.
Karamürsel, İstanbul Esnaf ve
Sanatkârlar Odaları Birliği çatısı
altındaki benzer sektörleri
paylaşan odaların birleşmesi
gerektiğini dile getirdi. Karamürsel
iddiasını şöyle savundu:
”Mesleğimiz eriyor. Bizim
dışımızda gelişen faktörlerden
dolayı çok ciddi mesleki örgüt
olamama sorunumuz var. 600
kadar üyemiz var ama ağaç işleri
ile ilgili odaları bir araya
getirdiğimizde bu rakam daha
da yükselecektir.  Maddi
imkânsızlıklar başımızı
ağrıtıyor. Her biri ayrı ayrı
sekreteri, kira, telefon gibi
giderleri var. Oysa yaptığımız iş,
hitap ettiğimiz kitle aynı.
Gücümüz bölünmesin; gelin
birleşim.”

Karamürsel, kendi adına
başkanlık gibi derdi olmadığını,
sadece hizmet odaklı çalıştığını

söyleyerek, başkanlıktan feragat
edebileceğini söyledi.

MUHASEBECİLERLE
GÖRÜŞMELİYİZ

Karamürsel, üye sayısının nasıl
eridiğini rakamlarla ortaya koydu.
Karamürsel’in verdiği bilgilere
göre 2006 yılında 3502 olan üye
sayısı 2010’da 2000’e düşmüş;
şimdi ise üye sayısı 600 civarında.

Bu üye kaybının çok çeşitli
nedenleri olduğunu belirten
Karamürsel, iş yapmayan esnafın
dükkan kapatması, yeni eleman
yetişmemesi ve Ticaret Odası’na
giden esnaf sayısındaki artışı
nedenler arasında sıraladı. 

Karamürsel, ”Düşük aidat
bedeli, bütün işlerini aynı yerde
yapılması ve tabi ki, üye olurken
ustalık belgesi sorulmaması
Ticaret Odası’na giden işletme
sayısını arttırıyor. Burada
yönlendirici olanlar,
muhasebeciler. Onlarla bir araya
gelip, sorunu çözmemiz lazım.
Nereye üye olması gerektiği
konusunda karar veren
muhasebeci arkadaşlar”
dedi.

Esnaf odalarına ustalık belgesi
şartı getirildiğini hatırlatan
Karamürsel, ”İşi ustalık belgesi
mi yapıyor?” diye sordu ve
“Ticaret Odası’nda belge
zorunluluğu yok. Bu durum çifte
standart yaratıyor” tespitinde
bulundu. 

Karamürsel, yeni eleman
yetişmemesi konusunu da ele aldı.
Kimsenin çocuğunu, kir pas içinde
olacağı bir meslekte çalıştırmak
istemediğini belirten Karamürsel,
”Bırakın aileleri, endüstri
meslek lisesi ağaç işleri bölümü
veya meslek yüksek okulu ağaç
dekorasyon bölümü mezunları
bile sektöre girmiyor” şeklinde
konuştu.

Karamürsel Başkan “Odalar birleşmeli”

“10 BİN MARANGOZ 
İÇİN SİTE GEREK”

Karamürsel’in aktardığına göre, esnafın tezgahları boş kaldı; esnaf
müşteri bulamıyor.
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EYÜP’TE KIRTASİYECİLERE
BÜYÜK JEST

Eyüp Belediyesi, sınırları
içerisinde bulunan
ilköğretim 1. 2. 3. 4. sınıf

öğrencilerine kırtasiye malzemesi
yardımı yapacak. Belediye,
öğrencilere dağıtılacak
malzemelerin bölgede bulunan
kırtasiyeci esnafından yapılmasını
kararlaştırdı. Öğrenciler, belediye
tarafından kendilerine verilen 30’TL
değerinde kuponla, esnaftan
alışveriş yapacak.

Projeden yararlanmak isteyen
kırtasiyecilerin esnaf odasına ya da
Ticaret Odası’na kayıtlı olması
istenen şartlar arasında yer aldı.
Dağıtılacak kupon sayısının 22 bin
âdet olacağı duyuruldu.

29 Ağustos Cuma günü Eyüp

Belediye Meclisi’nde bir araya
gelen bölge esnafı ve belediye
yetkilileri proje hakkında görüş
alışverişinde bulundu.

Eyüp Belediyesi, sosyal
belediyecilik anlayışıyla hareket
ettiklerini ve esnafı canlandırma
adına böylesi bir projeye imza
attıklarını söyledi. Esnaf ise oda ve
belediyenin beraber yürüteceği
projeden duyduğu memnuniyeti
dile getirdi.

PROJE BÜTÜN İLÇELERE
YAYILMALI

İstanbul Kırtasiyeciler Esnaf
Odası Başkanı Yavuz Tekçe, Eyüp
Belediyesi’nin katkılarıyla
gerçekleşen projeyle, bölgedeki

esnafın rahat bir nefes alacağını
söyledi. Uzun zamandır bu projenin
hayata geçmesi için uğraştıklarını
belirten Tekçe, şimdiki amaçlarının
projenin İstanbul geneline
yayılması olduğunu söyledi.

Oda başkanı Yavuz Tekçe,
”1  Nisan 2014 tarihi itibarı ile
İstanbul’daki belediye
başkanlarımızla görüşmemiz
neticesinde Sayın Eyüp Belediye
Başkanımız Remzi Aydın
kırtasiyeci esnafımıza destek
verdi. Bu projenin en önemli
ayağı esnaf sicil kaydı olan
kırtasiyelerin oda kayıt veya
faaliyet belgesi ile başvurmaları
gerekmektedir. Ağustos ayı
itibarı ile yapılan yoğun

Okulların açılmasını, yeni öğretim yılını öğrenciler ve öğretmenler kadar 
heyecanla bekleyen kırtasiyeciler işbaşı yaptı. Esnaf Odası Başkanı Yavuz
Tekçe, yeni öğretim yılından beklentilerini ve Eyüp Belediyesi ile ortaklaşa
gerçekleştirdiği projesini anlattı.  

Kırtasiyecilere destek sağlayan projeyi Eyüp Belediye Başkan Yardımcısı Ahmet Turan Koçer, Sosyal İşler
Müdürü İrfan Çalışan ve Proje Sorumlusu Murat Demirkıran, Oda Başkanı Yavuz Tekçe ile birlikte açıkladılar.



39 İstanbul Esnaf

çalışmalar sonucunda 29
Ağustos 2014 tarihinde yapılan
toplantıda kırtasiyeci esnafına
30 TL’lik kırtasiye alım kuponu
hazırlayarak 1.2.3.4. sınıfları
kapsayan 22,000 örgenciye
kırtasiye hediye kuponu
dağıtıldı. Bu sayede kırtasiyeci
esnafı 2014-2015 eğitim öğretim
yılında önemli bir kazanç
sağlayacaktır. Kırtasiye esnafına
yönelik bu önemli kampanyada
emeği gecen Sayın Eyüp
Belediye Başkanımız Remzi
Aydın’a, Belediye Başkan
Yardımcısı Ahmet Turan Koçer’e,
Sosyal İşler Müdürü İrfan
Çalışan’a, Sosyal İşler Müdürlüğü
Proje Sorumlusu Murat
Demirkıran 'a teşekkür ederiz “
dedi.

TEKÇE UYARDI:
ÇOCUKLARIMIZ
KANSOREJEN TEHDİTİ
ALTINDA

2014-2015 eğitim öğretim
dönemi başlarken oda başkanı
Yavuz Tekçe, velilere hayati öneme
sahip uyarılarda bulundu. Tekçe,
kanserojen madde içeren kırtasiye
ürünlerinin piyasada cirit attığını
söyledi

Kırtasiye ürünlerindeki
kanserojen maddeler hakkında
açıklamalarda bulunan İstanbul
Kırtasiyeciler Odası Başkanı Yavuz

Tekçe, ”Kokulu silgiler,
birbirinden ilginç kalemler ve
rengârenk kırtasiye
malzemeleri… Aslında
çocukların sağlığını bozabilen
tehlikeler içeriyor. Piyasaya
çeşitli şekillerde giren ve
özellikle de Uzakdoğu kökenli
olan ucuz ve kalitesiz boya, oyun
hamuru gibi maddeler.
Gıdalarının konduğu plastik
çantalar ve suluklar da eğer
kalitesiz ise bu anlamda risk
taşımaktadır. Okul öncesi ve
ilköğretim çağındaki çocuklar,
kullandıkları kırtasiye
malzemelerini kontrolsüzce
ağızlarına götürebilmekte,
kullandıktan sonra ellerini
ağızlarına veya gözlerine
sürebilmektedir. Oysaki bu
ürünlerde yer alan boyar ve
uçucu kimyasal maddeler,
çocukların sağlığı için büyük bir
risk oluşturmaktadır. Hangi
maddeden üretildiği belli
olmayan ve güvenlik sınırlarını
aşan kimyasal madde katkılı bazı
ürünlerin uzun vadede
sonuçlarının daha net ortaya
çıkacak olması, maalesef
bunların günlük kullanımını
özensiz kılmaktadır. Bünyesi
hassas bazı çocuklarda deride
döküntüler tarzında alerjik
reaksiyonlar gelişebilir ve
solunum sıkıntısı oluşabilir.

Gümrükteki görevli
memurlarımız sağlığa zararlı tüm
ürünlerden numune alıp
laboratuarlarda İnceleyip yurt
içine girmesini önleyeceklerimi
umut ediyoruz” dedi.

Tekçe,  kırtasiye malzemesi
alırken mutlaka TSE damgalı ve yaş
grubuna uygun ürünler tercih
edilmesi gerektiğini kaydetti. 

KIRTASİYECİLER GÜVENLİ
SATIŞ NOKTALARI
OLUŞTURDU 

Tekçe, güvenli satış noktalarında
en ucuz fiyata, orijinal bandrollü ve
son derece sağlıklı ürünleri
sattıklarını söyledi. Tekçe, bu
şartları garanti ettiklerini ve bu
vatandaşların istediğinde ürünleri
değiştirme hakkı olduğunu söyledi.
Tekçe, ”Güvenli satış noktaların-
da vatandaşımızın zincir market-
lere gitmesine gerek kalmamış-
tır.  Kırtasiyeci esnafımız
hazırlanan afişleri iş yerlerine
asmış bulunmaktadırlar. Afişle
desteklenen işletmelerimiz
2014-2015 eğitim ve öğretim
yılında daha iyi satışlar
yapacaklar, sezona daha bilinçli
ve kararlı hazırlanıyoruz. Bu bir
anlamda Kalitesiz ürün satan
Japon pazarı, bir milyoncu, zincir
market ve AVM’lere karşı
oluşturulmuş bir esnaf
birlikteliğidir.”

EYÜP BELEDİYESİ’NDEN ÖRNEK PROJE
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Hedef kitlesinin büyük
çoğunluğunu yabancı
ziyaretçilerin oluşturduğu

festival boyunca yabancı kartlarla
yapılan alışveriş yüzde 58 artarak son
dört yılın rekor rakamına ulaşırken,
İstanbul Ticaret Odası (İTO) Başkanı &
İSF İcra Kurulu Başkanı İbrahim
Çağlar, "Yakaladığımız istikrarlı
başarı, hedeflerimizi büyütmemi-
ze yardımcı oldu. Önümüzdeki
yıllarda İstanbul Shopping Fest
dünyanın sayılı alışveriş festi-
vallerinden biri olacaktır" dedi. 

Perakende, turizm, gıda, ulaşım,
konaklama gibi birden çok sektör için
itici güç niteliği taşıyan İstanbul
Shopping Fest (İSF) 2014 hedefi olan
10 milyar TL'yi yakaladı. Yabancı ve
yerli ziyaretçilere ekonomik
alışverişin yanı sıra eğlence imkanı
sunan 23 günlük festival boyunca 10
milyar 200 milyon TL ciro elde edildi.

İstanbul kent yaşamının geleneksel
ticaret noktalarına da hareketlilik
getiren festivalin cirosu bir önceki
yıla oranla yüzde 23.6 arttı. Geçen
yılki ticaret hacmi 8 milyar 250
milyon TL olan festivalde, yabancı
ziyaretçilerin yaptığı alışveriş
miktarının belirgin biçimde
yükseldiği gözlemlendi.

İstanbul Shopping Fest
kapsamında kente gelen yabancı
ziyaretçi sayısı yüzde 13,82 artarak
1.090.284 kişiye ulaşırken, 1 milyonu
aşkın ziyaretçi 23 günde yabancı
kartlarla 711 milyon TL tutarında
alışveriş yaptı.

İstanbul Shopping Fest 2014
rakamlarını değerlendiren İTO
Başkanı & İSF İcra Kurulu Başkanı
İbrahim Çağlar, hedeflenen
rakamlara ulaşmanın mutluluğunu
yaşadıklarını belirterek, "Festivalin
bu yılki en büyük hedeflerinden

biri de etkinliklerin AVM'lerden
cadde ve sokaklara taşarak, bütün
kentte varlığını hissettirmesiydi.
Bu hedefe ulaştığımızı yabancı
ziyaretçilerin Tax Free
harcamalarının yoğunlukla
gerçekleştirdiği noktaları analiz
ederek gördük" dedi.

2015 YILI İÇİN ÇALIŞMALAR
BAŞLADI

Festivalle ilgili gelecek yıl
hedeflerini şimdiden belirlemeye
başladıklarını ifade eden Çağlar, "Son
yıllarda yakaladığımız istikrarlı
yükseliş bize hedeflerimizi
büyütme imkanı sağladı. Yakın
dönem hedeflerimiz konusunda
artık çok daha iddialıyız.
Önümüzdeki yıllarda dünyada
'alışveriş festivali' denilince ilk
anılacak organizasyonlardan biri
olacağız" diye konuştu.

SHOPPING FEST 
HEDEFLERİNE ULAŞTI

Dünyanın sayılı alışveriş festivalleri arasında yer alan İstanbul Shopping Fest
(İSF), dördüncü yılında ciro hedefini yakalayarak 10 milyar 200 milyon TL
ticaret hacmi sağladı.

Shopping Fest ortakları proje tanıtımında biraraya gelmişlerdi.

İSTESOB’A ZİYARETLERHABER
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin (İSTESOB)
Bakırköy İncirli’deki merkez

binası gün geçmez ki, siyasilerin,

bürokrat yöneticilerin ve yerli
yabancı sivil toplum kuruluş
başkanlarının ziyaretine sahne
olur.

İSTESOB’a  geçtiğimiz günlerde
bir ziyaret de bir önceki dönem
parlamenterler tarafından
gerçekleşti. Önceki dönem
milletvekilleri Mustafa Baş ve
Recep Koral, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz ile Başkan Vekili
Mustafa Uzun’u ziyaret ettiler. 

İncirli’de merkez binadaki
ziyarette Faik Yılmaz ve Mustafa
Uzun, konuk parlamenterlerle
esnafın mevcut sorunlarını ve
çözüm yollarını konuştular. Esnaf
sanatkarın ve teşkilatların yaşadığı
sıkıntıları anlatan Yılmaz, esnafa
destek konusunda köklü
tedbirlerin alınması gerektiğini
anlattı. 

İSTESOB’A ZİYARETLER

Mustafa Baş ve Recep Koral
İSTESOB’da

Osmanoğlu İSTESOB Yönetiminde 

İSTESOB yönetim
kuruluna taze bir kan.
Kâğıthane Birleşik Esnaf

Odası Başkanı Ömer
Osmanoğlu İSTESOB yönetim
kurulunda görev aldı.

Mayıs 2014 İSTESOB Genel
Kurulu’nda güçlü bir destekle
başkanlığa seçilen Faik
Yılmaz’ın ekibine yeni bir isim
olarak Kâğıthane Birleşik Esnaf
Odası Başkanı Ömer
Osmanoğlu  katıldı.

Aziz Şentürk’ün yönetim
kurulu üyeliğinden ayrılması
sonrası yedek listeden göreve
gelen Ömer Osmanoğlu,

İSTESOB yönetim
kurulunda yer almaktan
dolayı son derece
mutlu olduğunu ifade
etti. 

Osmanoğlu, ” Verilen
görevin ağırlığının
farkındayım.
Sorumluluğum büyük.
Artık sadece Kâğıthane
esnafı için değil,
İSTESOB çatısı altındaki
bütün mesleklerin
mutluluğu için, Başkan
Faik Yılmaz önderliğinde
mesai harcayacağım”
ifadelerini kullandı. Ömer Osmanoğlu

İSTESOB’u ziyaret eden Recep Koral ve Mustafa Baş, Faik Yılmaz ve 
Mustafa Uzun’la birlikte.



Eğitim; canlılarda davranış değişikliği
meydana getirmek için yapılan planlı,
programlı çalışmalardır diyebiliriz.

Mesleki Eğitim Merkezlerine çırak, kalfa ve
ustalarımız devam etmediklerinde mesleklerini
işyeri ve çevresinin görgüsü, bilgisi, iş alışkan-
lıkları ve tutumları kadar kısıtlı ölçülerde
öğreneceklerdir. Çağa ve Ahilik geleneğimize
uygun bir durum mu? Tabii ki hayır!

19 Haziran 1986 tarihinde yürürlüğe giren
3308 sayılı Mesleki Eğitim Kanunu ile uygula-
maya konulan “Çıraklık Eğitimi” halen 31 alan
ve 152 meslek dalını kapsamaktadır. Bu meslek
dallarında çırak, kalfa ve ustalarımıza kanun
bedava eğitim alma hakkı vermiştir.

Kanunun sağladığı faydalar;
• Sosyal Güvenlik ve Sosyal Sigortalar açısın-

dan çıraklar sigorta ile tanışacak işverenler ise
sigorta yaptırma yükümlülüğünden kurtulacak-
lardır. Çırakların sigortalarını Mesleki Eğitim
Merkezi aracılığıyla devlet ödemektedir.

• Çıraklarımız; okula geldiklerinde kendi
mesleğinden olan ve farklı işyerlerinden gelen
diğer çıraklar ile tanışacak, samimiyet ve güven
arttıkça mesleki görgü ve bilgi paylaşımı da
beraberinde artacaktır. Bu durum işverenler
açısından da olumlulukları beraberinde getire-
cek sanki her işyerinde bir adamı varmış gibi
olacak hem de onun öğretmesi gereken bilgi
ve beceriler daha rahat ortamda arkadaşları ve
öğretmenleri tarafından öğretilecektir.

• Merkezlerde verilen eğitim ve öğretim
programlarında ülke genelinde birlik ve
beraberlik sağlanarak alınan belgelerin ulusal
ve uluslararası geçerliliği sağlanmış oldu.

• Alınan kalfalık ve ustalık belgelerinin Hayat
Boyu öğrenme kapsamında Mesleki Açık
Öğretimde değerlendirilmesi sağlandı. Belgeler
ciddi muafiyetler meydana getirdiğinden çok
kısa sürede Meslek Lisesi mezunu olma imkânı
verildi. Böylece örgün eğitim imkânından

yoksun
kalmış
bireylerin
de diploma sahibi olmaları sağlanmıştır.

• Merkezlere aynı gün içerisinde farklı
meslek ve cinsiyetten çıraklar da gelmekte-
dirler. Bu durum onları iki şekilde değişmeye
zorlayacaktır. Birincisi, farklı meslekten
tanıdıkları ve arkadaşları olacaktır. Bizim gibi
her işi için tanıdık ve tavassut arayanlar
açısından herkes birbirinin gelecekte
potansiyel müşterileri olacağını düşünürsek
ileride kuracağı işyerinin potansiyel müşterileri
şimdiden hazır olacaktır. İkincisi, cinsiyet
farkından kaynaklanan değişim. Karşı cins
canlıların davranışlarını değiştirmeye zorlar.
Kısacası çıraklarımız iş ortamının yanı sıra
bu merkezler sayesinde farklı bir sosyal
çevreye girecek ve yeni bir sosyal yaşamla
tanışacaktırlar.

• İş Sağlığı ve Güvenliği açısından
bakıldığında Mesleki Eğitim Merkezlerden
alınan belgeler İş Sağlığı ve Güvenliği
Kanunu’nda konulan ve öne sürülen şartları da
yerine getirmiş olacaklardır.

• Üretim faaliyetlerindeki kalite artacaktır.
Vasıflı ve nitelikli iş gücü bunu kendiliğinden
sağlayacaktır.

• İşyeri açmada ülke genelinde birlik ve
beraberlik sağladı.

• Çırakların da diğer öğrencilere sağlanan
haklardan faydalanmaları sağlandı. (Paso,
askerlik tecili vb.)

Çırak kayıtların süresi bitmek üzere işyerle-
rimizde bulunan çıraklarımızı en kısa zamanda
kayıtlarını yaptıralım ki kanunu sağladığı
haklardan faydalanabilsinler. Sizlere hizmet
vermek için kurulmuş bu merkezlerden Çırak,
Kalfa ve Ustalarımız resmi tatiller haricinde
devamlı olarak faydalanabilirler.

Ahilik geleneğine de bu yakışır.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

İNSAN YETİŞTİRME
SANATI
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HABER

İŞTE TÜRKLERİN  
ALIŞVERİŞ TERCİHİ

İsviçre merkezli Uluslararası
Onaylama Derneği’nin
yaptığı ankete göre Türk

vatandaşları, sınırsız paraya sahip
olmaları durumunda sadece kalite
odaklı karar verirlerse BMW
kullanacak, Metallica, Manga
veya Tarkan konserine gidecek ve
en çok FC Barcelona’nın futbol
karşılaşmalarını izleyecek.

İsviçre kuruluşu olan
Uluslararası Onaylama Derneği
GmbH – ICERTIAS’ın Zürih’te
bulunan merkez bürosu
tarafından, Mayıs Ayı’nda
Türkiye’de yürütülen ilk Türk
QUDAL – QUality meDAL –
DEEPMA Araştırması’nın
sonuçları açıklandı. Türkiye’nin
bütün bölgelerini kapsayarak
gerçekleştirilen araştırma, internet
anketi yoluyla Mayıs 2014’te 15
yaş üzeri internet kullanıcısı olan
1.200 Türk vatandaşının
katılımıyla gerçekleştirildi. Türkiye
için ilk kez gerçekleştirilen ve
100’den fazla ticari ve ticari
olmayan kategoriyi (örn. en
kaliteli süt, en kaliteli araba, en
kaliteli yerel şarkıcı) kapsayan
QUDAL Araştırması, 2011 yılından
beri Avrupa, Asya, Amerika
kıtalarındaki ülkelerde yapılıyor.
Araştırmada DEEPMA yönteminin
kullanılması ile de benzer

araştırmalardan farklılaşıyor.
Çünkü DEEPMA yöntemindeki
sorular açık uçlu olarak
soruluyor ve tüketicinin aklına
ilk gelen marka yanıt olarak
alınıyor.

Kalite ve kalitenin önemini
daha yaygın hale getirmeyi
amaçlayan Quadal  Araştırması’nı
düzenleyen İsviçre merkezli
Uluslararası Onaylama Derneği
ICERTIAS, tüketicilerin daha iyi
yaşama ve harcadıkları para
karşılığında, daha yüksek kaliteyi
talep etme hakları olduğu
konusuna dikkat çekmeyi
hedefliyor.

KALİTE DEYİNCE AKLA İLK
ARABA GELİYOR

Araştırmaya göre en iyi kalite

denilince Türk insanının aklına
gelen ilk şey, “genel olarak
arabalar.” Ankette, “Kendi
tecrübe ve fikirlerinize göre
Türk pazarında en iyi kaliteyi
sunan aile arabası üreticisi, yani
bayi, ismini belirtin” sorusuna
katılımcıların çoğu BMW yanıtını
verdi.

Futbol oyuncusu Ronaldo,
“Türk insanının aklında en
kaliteli sporcu” olarak 1 numarayı
alırken, FC Barcelona ise hangi
spor olduğuna bakılmaksızın
“dünyadaki en kaliteli spor
kulübü” oldu.

En kaliteli Türk müzik grubu
olarak Türk katılımcıların çoğu
Manga’yı seçerken, Türkiye’deki en
kaliteli şarkıcı kategorisinde ise
Tarkan yer aldı.

İsviçre merkezli Uluslararası Onaylama Derneği GmvH – ICERTIAS tarafından
yapılan araştırma Türk vatandaşlarının kaliteli algısını gözler önüne serdi. 

Kalite ve marka seçiminde ilginç anket

Araştırmada Türkiye’deki tüketicilerin kalite marka ilişkisinde,
pahalıysa kalitelidir, anlayışında olduğu belirtildi.
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ESNAF YAŞLANIYOR

Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’nın açıkladığı
rakamlar çok ilginç

tabloları ortaya çıkardı. Esnaflığın,
yaş ortalaması yüksek insanlar
tarafından rağbet gördüğü
belirtilirken, genç nüfusun
katılımının çok az olduğu ifade
edildi. Öte yandan kadın esnaf
sayısının az oluşu da dikkat çekti.

Raporda, Türkiye geneli esnaf
sanatkarın yaş ortalaması 43,8
olarak verildi. Kadınlarda bu rakam
42,7; erkeklerde ise esnafın yaş
ortalaması 43,9 olarak açıklandı.
Bakanlık açıklamasında; ”Türkiye
İstatistik Kurumu (TÜİK) Aralık
2013 verilerine göre Türkiye’nin
yaş ortalaması 30,4 olup,
kadınların yaş ortalaması 31,
erkeklerin yaş ortalaması ise
29,8’dir. Türkiye’deki esnaf ve
sanatkarlarımızın yaş ortalaması,

genel yaş ortalamasının
üstündedir. Esnaf ve
sanatkarlarımızın yüzde 13’lük
kısmını kadınlar, yüzde 87’lik
kısmını ise erkekler
oluşturmaktadır. Ülke genelinde
198.218 kadın; 1.322.881 erkek
esnaf ve sanatkar bulunmaktadır.
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK)
verilerine göre 2013 yılı Türkiye
nüfusunun yüzde 50,1’ini
erkekler, yüzde 49,9’unu da
kadınlar oluşturmaktadır. Türkiye
nüfusunun dağılımı dikkate
alındığında kadınların esnaf ve
sanatkar girişimine katılım oranı
düşüktür” ifadelerine yer verildi. 

ESNAF SAYISINDA ARTIŞ
Bakanlık en güncel esnaf

sanatkar sayısında da bilgilendirme
yaptı. Esnaf sanatkar sayısında az da
olsa bir artış yaşandığı belirtildi.

2013 sonu bakanlık
değerlendirmesinde esnaf ve
sanatkar sayısı 1 milyon 507 bin
563, işyeri sayısı ise 1 milyon 625
bin 108 olarak tespit edilmişti. Bu
rakamlar 2014 Mart ayı ile birlikte,
Türkiye genelindeki toplam esnaf
ve sanatkâr sayısı 1.521.099
şeklinde güncellendi. Esnaf ve
Sanatkârların işletmekte olduğu
toplam işyeri sayısı ise 1.639.149
olarak belirlendi. Bakanlığın
açıklaması şöyle devam etti: ”2014
Mart ayında Türkiye genelinde
toplam 18.500 tane esnaf ve
sanatkar işletmesi kurulmuş,
7.991 esnaf ve sanatkar işletmesi
ise kapanmıştır. 2013 yılının Mart
ayındaki tescil ve terkin
durumlarına baktığımızda Mart
2014’e göre daha az tescil daha
fazla terkin yapıldığı
görülmektedir. Mart 2014’de bir

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın verilerinde esnaf sanatkarın yaş 
ortalamasının, Türkiye’nin çok üstünde olduğu ortaya çıktı. Genç nüfusun 
esnaflığa ilgi duymadığı rakamlarla da tescillenmiş oldu.

HABER

Esnaflığın emekli işi olduğuna ilişkin görüşler Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın verdiği bilgilerle de
tescillenmiş oldu.
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önceki yılın aynı dönemine göre
daha fazla esnaf işletmesi açılmış,
daha az esnaf işletmesi
kapanmıştır. Mart 2013’de
Türkiye genelinde toplam 17.735
esnaf ve sanatkar işletmesi
açılmış, 8.441 esnaf ve sanatkar
işletmesi ise kapanmıştır.”

KADINLAR BAKIN EN 
ÇOK HANGİ MESLEKLERİ
YAPIYOR

Bakanlık, kadınların en çok
çalıştığı meslekleri de açıkladı.
Listede herkesi şaşırtacak bir
meslek de üst sıralarda yerini buldu.
Buna göre, bakkallık-büfecilik
30.221 sayısıyla başı çekiyor.
Ardından kadın ve erkek kuaförlüğü
(18.690), lokantacılık (7.029),
taksicilik (6.927), tuhafiyecilik
(6.762) meslekleri sıralandı.

İSTESOB LİDER 
Esnaf ve sanatkar odası başına

düşen üye sayısının en yüksek
olduğu iller arasında zirvede
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği var. İstanbul, oda
başına düşen 1.049 üye sayısı ile ilk
sırada. İstanbul’u, Muğla (1.019),
Antalya (859), Muş (826),  Batman
(792) izlemekte.

En fazla esnaf ve sanatkar

işletmesinin olduğu 5 ile
baktığımızda zirvede yine  İstanbul
(179.447) yer aldı. Diğer iller şöyle;
İzmir (107.847), Ankara (75.620),
Antalya (74.409), Bursa (62.287).

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın
2014 Yılı Mart Ayı İstatistikleri
Bülteni’nde, en çok ilgi gören
meslekler de yer aldı. Rapora göre,

servis aracı işletmecilerinin sayısı
812, bakkal, bayii, büfecilerin sayısı
644, kadın ve erkek kuaförlerinin
sayısı ise 515 kişi artış göstermiş.

GENÇ NÜFUS ESNAFLIKTA
GELECEK GÖRMÜYOR

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
esnaf sanatkarın yaş
ortalamasına ilişkin olarak, genç
nüfusun doğru yönlendirilmediği
için esnaflığı tercih etmediğini
savundu. 

Bu durumda esnaflığın kötü
günler geçirmesinin de gençler
arasında esnafa bakışı olumsuz
etkilediğini savunan Yılmaz,
”Eskiden babalar, aile büyükleri
gençleri esnaflığa yönlendirirdi.
İlla bir sanatları olsun diye
gençleri çırak olarak dükkanlarda
çalıştırırlardı. Bu gelenek yavaş
yavaş yok oluyor. Haliyle yeni
neslin esnaflığa katılımı da
azaldı” ifadelerini kullandı.

Oda yöneticileri, çırak sayısındaki azalma ve esnafın yaşadığı derin
sıkıntıların, yeni nesli esnaflıktan uzak tuttuğu görüşünde.

İŞTE  İLGİNÇ RAKAMLAR 
Türkiye yaş ortalaması                       30,4
Kadın yaş ortalaması                                31
Erkek yaş ortalaması                             29,8 
Esnaf yaş ortalaması (genel)            43,8
Kadın esnaf  yaş ortalaması 42,7
Erkek esnaf yaş ortalaması 43,9

Esnafın  kadın oranı yüzde                  13
Esnafın erkek oranı yüzde 87  

GENÇLER ESNAFLIĞI SEÇMİYOR
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Perakendecilikte sekiz
temel müşteri
beklentisini ortaya

koyan araştırma sonuçlarına göre,
mobil alışveriş isteği artıyor.
Müşteri beklentilerini ve
perakendecilikte halen yaşanan
gelişmeleri değerlendiren PWC,
“Toplam Perakende” modelini
önerdi.

İlginç bir marka hikayesinin,
perakende başarısına müşteri
deneyime kadar katkıda
bulunduğunu gösteren rapor,
tüketicinin aslında az sayıda
markaya odaklandığını ortaya
koyuyor. Tüketici en çok alışveriş
yaptığı markayla ilgili karar
verirken ‘güven’ duygusuna vurgu
yapıyor. 

Tüketiciler tarafından son 12
ayda alışveriş yapılan
perakendeci sayısı ve oranları
şöyle: “Türkiye’de sadece bir
marka yüzde 49, 2-5 arası
marka yüzde 46, 6-10 marka
yüzde 5. Dünyada ise sadece
bir marka yüzde 46, 2-5
marka yüzde 48, 6-10 marka
yüzde 5 ve 10-20 marka
yüzde 1.”

İNTERNETTEN SATIŞ
ARTIYOR

Tüketiciler alışveriş yaptıkları
markayı seçerken dünyada yüzde
85 oranında “Pahalı değil/Uygun
fiyatlı” seçeneğini söylerken, bu
oran Türkiye’de yüzde 89.

Markaya güven küresel olarak
yüzde 86 oranında önem teşkil
ederken, Türkiye’de bu oran
yüzde 93. Perakendeciliğin
gelecekteki iş modelini tüketiciler
şekillendiriyor.

PWC Türkiye Sorumlusu
Adnan Akan, tüketicileri güven,
fiyat ile lokasyon ve işletme

çalışanlarını sevme gibi
niteliklerin yönlendirdiğini
söyledi. 

Tüketicilerin belli bir markanın
sosyal medya sitesine
girmelerinde yüzde 66 ile çekici
kampanyaların etkili olduğunu
bildiren Akan, perakendecinin
muhakkak sosyal medyaya
yatırım yapması gerektiğinin
altını çizdi. Perakende
sektörünün rakamsal saptama
yapmak için en zor sektör
olduğunu vurgulayan Akan, halen
ciddi bir kayıt dışı ekonomi
olduğunu ifade etti.

Esnafın güven kelimesiyle eş değer olması, alışverişte tüketicilerin
gözünde esnafın hep bir adım önde olmasını sağlıyor.

PWC Küresel Toplam Perakende Araştırması sonuçları Türkiye’deki
tüketicinin en belirgin özelliğinin ”Güvene dayalı alışveriş” olduğunu 
ortaya koydu.

TÜKETİCİ GÜVENDİĞİNDEN ALIŞVERİŞ YAPIYOR

Dünyada
güvene dayalı
alışveriş önde

İstanbul Esnaf 46



Deloitte Türkiye,
perakende sektörünü
mercek altına aldığı

yeni raporunu yayınladı. Sektörün
önümüzdeki 5 yılda ortalama % 7
yıllık bileşik büyüme oranında
büyümesi bekleniyor.

Raporda ayrıca süpermarket ve
AVM’lerde kredi ve para kartlarla
yapılan perakende alışverişlerinin
ise son beş yılda ortalama % 15
büyüyerek 2013 yılında 34 milyar
dolarlık seviyeye ulaştığı
belirtiliyor.

GIDA PERAKENDECİLİĞİ 
%5 BÜYÜYECEK

Rapora göre, gıdanın % 44 paya
sahip olduğu perakendecilik
sektöründe, organize

perakendeciler de % 55’lik paya
ulaşarak, gıda dağıtım alanında
liderliği ele almış bulunuyor.
2014-2018 yılları arasında yıllık
bileşik büyüme oranının % 5
olması beklenen sektörde, ucuzluk
marketlerinin aktif büyüme
stratejileri benimseyeceği ve
sektör genelinde bir konsolidasyon
olacağı değerlendiriliyor.

Son yıllarda önemli ölçüde
yatırımcı ilgisi çeken giyim ve
ayakkabı kategorisi büyüklüğünün
de önümüzdeki 5 yılda yıllık
ortalama % 8 büyümesi bekleniyor.
Öte yandan, akıllı telefon ve
dizüstü bilgisayar satışlarının
başını çektiğini elektronik ürünler
kategorisinin, 2013 yılında 16
milyar dolarlık büyüklüğe ulaştığı

ifade ediliyor. Son 5 yılda yıllık
ortalama %40 büyüyerek 18 milyar
dolarlık hacme ulaşan sanal ortam
harcamalarının yaklaşık 4 milyar
dolarını internet perakendeciliği
harcamaları oluştururken, bu
sektörün önümüzdeki dönemdeki
potansiyeline dikkat çekiliyor.

Önümüzdeki yıllarda
İstanbul’un AVM yatırımlarındaki
öncü pozisyonunu koruyacağı
ifade edilirken, Ankara ve İzmir gibi
şehirlerde bir doygunluğa
ulaşılacağı ve bu nedenle
Marmara, Karadeniz ve Akdeniz
bölgelerinde Çanakkale, Edirne,
İzmit, Mersin, Ordu, Sinop vb.
gelişmekte olan şehirlerde AVM
yatırımlarının hız kazanacağı
öngörülüyor. 

GIDA SEKTÖRÜ YÜZDE 44 İLE LİDER

PERAKENDE SEKTÖRÜ 
300 MİLYAR DOLARI AŞTI

Türkiye perakende sektörünün büyüklüğünün 2013 yılı sonu itibariyle 300
milyar doları aştığı belirtilirken, sektörün 2014-2018 yılları yıllık bileşik
büyüme oranının %7 olacağı öngörülüyor.

İstanbul Esnaf47



İSTESOB çalışanlarından
Emre Çakmak, kardeşi
Yunus Çakmak’la beraber,

genç girişimci olarak Kahvemin
Tadı dükkanını açtı. İkilinin bu
önemli gününde İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz da yanlarındaydı.
Gençlerin ve istihdamın
desteklenmesini her fırsatta
savunan Yılmaz, gençlere
desteğini bir kez daha gösterdi.

Uzman Barista evi olarak, cafe,
satış ve eğitim hizmeti verecek
Kahvemin Tadı Bakırköy İncirli’de
açıldı. 9 Ağustos Cumartesi günü
hizmet vermeye başlayan
Kahvemin Tadı’nın açılışında,
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Yönetim Kurulu Üyesi Ahmet

Yazıcı, Genel Sekreter Ömer
Demir, çok sayıda konukla
beraber yer aldılar. Açılış
kurdelesini Faik Yılmaz, Yunus
Çakmak ve Emre Çakmak beraber
kestiler. Yılmaz,
gençlere iş
hayatlarında başarı
ve bereket diledi.

Faik Yılmaz, kahve
eğitiminde uzman
olan Yunus Çakmak’a
destek
olabileceklerini
söyledi. Kahve
eğitiminde uzman
olan Yunus Çakmak’ın
yeteneklerinin,
eğitim vasıtasıyla

birçok insana daha
aktarabileceğini belirtti. 

Aynı zamanda Yunus Çakmak
www.kahvemintadi.com.tr
üzerinden de hizmet veriyor.

“KAHVEMİN TADI” AÇILDI

Başkan Yılmaz, genç 
girişimcilerin yanında

Uzman Barista (kahve eğitmeni) evi olarak, cafe, satış ve eğitim hizmeti
verecek Kahvemin Tadı Bakırköy İncirli’de açıldı.  

Faik Yılmaz, kurdeleyi iki kardeş Yunus Çakmak ve Emre
Çakmak’la beraber kesti ve işlerinde başarılar diledi.

Faik Yılmaz çeşitli devlet
destekleriyle genç

girişimcilerin sayısını
arttırabileceğini belirtti.


